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Protokół Nr XXIV/17 
z XXIV Sesji 
Rady Powiatu w Olsztynie 
w dniu 31 marca 2017 r. 
 
Początek posiedzenia        - godz. 1000 

Zakończenie posiedzenia       - godz. 1615 

Spośród 25 radnych ustawowego składu rady obecnych było   - 24 
 
Przed rozpoczęciem obrad sesji odbyło się: 
-pożegnanie byłego Komendanta Miejskiego Policji w Olsztynie – Pana Mieczysława 
Wójcika, 
- pożegnanie byłego Dyrektora Powiatowej Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej 
w Olsztynie – Pani Elżbiety Doroty Hermanowicz.  
  
Pkt 1. Otwarcie Sesji. 
 

Pan Jerzy Laskowski, Przewodniczący Rady Powiatu, otworzył XXIV Sesję Rady 
Powiatu w Olsztynie. Następnie powitał zebranych radnych, gości oraz pracowników 
Starostwa. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista gości stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu, lista pracowników Starostwa stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. Pan Przewodniczący poinformował, że w chwili obecnej na sali jest 22 radnych, co 
wobec 25 osobowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji. Radny Mirosław Szostek usprawiedliwił swoją nieobecność. Radni 
Teresa Chrostowska i Tadeusz Plawgo informowali, że spóźnią się na dzisiejsze obrady. 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że nie wpłynęły poprawki co do treści protokołu 
z XX Sesji Rady Powiatu w dniu 22 grudnia 2016 i zgodnie z § 24 ust. 1 Statutu Powiatu 
został on zatwierdzony. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że zgodnie z art. 15 ust. 1 
ustawy o samorządzie powiatowym radnym jest przesyłany porządek obrad. Porządek obrad 
nie podlega głosowaniu, natomiast zmiany do przesłanego porządku obrad wprowadzić może 
rada powiatu bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady, co w wypadku Rady 
Powiatu w Olsztynie wynosi 13 głosów. Przewodniczący poinformował, że porządek obrad 
przesłany został w materiałach na sesję (porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są wnioski w sprawie zmian w porządku 
obrad.  

Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że proponuje zmianę w porządku obrad 
polegającą na wprowadzeniu po punkcie 14. „Zmiany kategorii dróg powiatowych” 
dodatkowego punktu 15. pn. „Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego” 
obejmującego rozpatrzenie następujących projektów uchwał: 
- projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Biskupiec realizacji zadania pn.: 

„Budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej Nr 1487N w miejscowości Biesówko”, 
-  w sprawie wspólnej realizacji przez Powiat Olsztyński i Gminę Jonkowo zadania pn. 

„Poprawa Ekomobilności miejskiej na terenie gminy Jonkowo”, 
- w sprawie wspólnej realizacji przez Powiat Olsztyński i Gminę Purda zadania pn. 

„Poprawa Ekomobilności miejskiej na terenie gminy Purda”, 
- w sprawie wspólnej realizacji przez Powiat Olsztyński i Gminę Purda zadania pn. 

„Przebudowa drogi od DK16 droga gminna wraz z budową tzw. Obwodnicy Klebarka 
Małego do drogi powiatowej 1464N, następnie skrzyżowania z drogą powiatową 1463N 
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w miejscowości Klebark Wielki wraz z jego przebudową 
Pan Andrzej Abako powiedział, że proponuje zmianę w porządku obrad polegającą 

zamianie punktów 2 i 4. Pan Wicestrosta powiedział, że na godz. 11.00 on i Pan Dyrektor Bal 
są umówieni do Dyrektora Nicewicza. W związku z powyższym chciałby zaproponować, by 
w pierwszej kolejności zostały przedstawione sprawozdania Panów Komendantów w ramach 
spraw bezpieczeństwa w Powiecie Olsztyńskim a punkt Interpelacje i zapytania radnych 
odbyłby się po powrocie Pana Dyrektora PSD, by mógł odpowiedzieć na ewentualnie 
zadawane pytania. 

Pan Jerzy Laskowski poddał pod głosowanie wniosek Pani Starosty o wprowadzenie 
po punkcie 14. „Zmiany kategorii dróg powiatowych” dodatkowego punktu 15. pn. 
„Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego”. W głosowaniu wzięło udział 22 
radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 22 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących 
się” nie było. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski poddał pod głosowanie wniosek Pana Wicestarosty 
o zmianę kolejności punktów porządku obrad. W głosowaniu wzięło udział 22 radnych. Za 
przyjęciem wniosku głosowało 22 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. 

Następnie Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad wraz z przyjętymi 
poprawkami: 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Sprawy bezpieczeństwa w Powiecie Olsztyńskim 
– sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, 
– sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Policji w Olsztynie, 
– sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej 

w Olsztynie. 
3. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja o sytuacji na rynku pracy w Powiecie Olsztyńskim. Działania Urzędu Pracy 

Powiatu Olsztyńskiego w 2016 roku. 
6. Realizacja budżetu Powiatu na rok 2017 
 podjęcie uchwały (druk nr 134). 
7. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2017-2033 
 podjęcie uchwały (druk nr 135). 
8. Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego  
 podjęcie uchwał (druki nr 136, 137). 
9. Określenie zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych 
 podjęcie uchwały (druk nr 138). 
10. Funkcjonowanie jednostek samorządu Powiatu  
 podjęcie uchwały (druk nr 139). 
11. Powołanie rad społecznych szpitali 
 podjęcie uchwał (druki nr 140, 141). 
12. Zmiany w składzie Komisji Rady Powiatu  
 podjęcie uchwał (druki nr 142, 143). 
13. Prace komisji Rady Powiatu 
 podjęcie uchwał (druki nr 144, 145). 
14. Zmiany kategorii dróg powiatowych 
 podjęcie uchwały (druk nr 146). 
15. Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego 
 podjęcie uchwał. 
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16. Gospodarowanie mieniem Powiatu 
 podjęcie uchwał (druki nr 147, 148, 149, 150). 
17. Funkcjonowanie szkół działających na terenie powiatu olsztyńskiego 
 podjęcie uchwał (druki nr 151, 152). 
18. Sprawy różne i wolne wnioski. 
19. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Pkt 2. Sprawy bezpieczeństwa w Powiecie Olsztyńskim. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Starostę o przedstawienie sprawozdania z 
działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. 

Pani Małgorzata Chyziak poprosiła Pana Zbigniewa Załuskiego, Dyrektora 
Wydziału Zarządzania Kryzysowego, o przedstawienie sprawozdania w jej imieniu. 

Pan Zbigniew Załuski przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski poprosił o wystąpienie Pana Piotra Zabuskiego, 
Komendanta Miejskiego Policji w Olsztynie.  

Pan Piotr Zabuski, Komendant Miejski Policji w Olsztynie, przedstawił 
sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Policji w Olsztynie w roku 2016.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił o zadawanie pytań Panu Komendantowi.  
Pan Jan Żemajtys, odnosząc się do omawianego przez Pana Komendanta tematu 

budowy posterunków Policji w gminach, powiedział, że w Stawigudzie jest obiekt, w którym 
obecnie funkcjonuje posterunek. Teraz mówi się o budowie nowego obiektu na przeciwko 
Urzędu Gminy. Pan radny zapytał, co się stanie z tym starym budynkiem? Czy jest on 
własnością Policji? 
 Pan Piotr Zabuski powiedział, że Policja jako taka nie posiada majątku. 
Właścicielem wszystkich obiektów jest Wojewoda, który oddaje je Policji w trwały zarząd. W 
momencie, kiedy Policja opuszcza jakiś budynek, to trwały zarząd jest wygaszany, a obiekt 
przechodzi na rzecz Skarbu Państwa, czy też organu go reprezentującego. 

Pani Krystyna Szter powiedziała, że w zasadzie nie ma pytania, ale podziękowanie. 
Pani radna poinformował, że policjant z Komisariatu Policji w Barczewie wygłosił wspaniały 
wykład dla słuchaczy Uniwersytetu Trzeciego Wieku na temat Programu „Bezpieczny 
Senior”. Policjant uczył też obsługi Krajowej Mapy Zagrożeń. 
 Pan Piotr Zabuski powiedział, że od marca ruszył program skierowany do seniorów. 
Z analiz wynika, że seniorzy są ofiarami nie tylko tzw. oszustw „na wnuczka”, ale również 
częstymi ofiarami zdarzeń drogowych. Zdecydowaliśmy się na bardziej aktywny kontakt z 
seniorami, również poprzez Uniwersytety Trzeciego Wieku i edukować. 

Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że ona również nie ma pytania, ale chciałaby 
pokusić się o pewien komentarz odnoszący się do dużej liczby zdarzeń w Biskupcu. Pani 
Starosta zauważyła, że może to wynikać z bardzo dobrej pracy Komisariatu – zespołu, który 
reaguje na wszystkie zdarzenia. Po drugie, może to wskazywać na duże zaufanie 
mieszkańców, którzy decydują się na zgłoszenia zdarzeń do Policji. 

Pan Piotr Zabuski powiedział, że jeśli chodzi o Gminy Biskupiec, czy Jeziorany, to 
jest duża liczba mieszkańców napływowych. To, jak wynika z doświadczeń Policji, zwykle 
skutkuje wzrostem przestępczości. W miejscowościach, gdzie większość mieszkańców 
zamieszkuje „z dziada pradziada” zdarzeń kryminalnych jest mniej. Pan Komendant 
podkreślił, że Komisariat Policji w Biskupcu jest największym komisariatem w powiecie.  
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Pan Marian Piwcewicz powiedział, że chciałby uzyskać uszczegółowienie informacji 
statystycznej dotyczącej ilości zabitych na drogach. Czy to są osoby, które giną na miejscu, 
czy również te, które umierają w wyniku odniesionych ran? 

Pan Piotr Zabuski wyjaśnił, że jeżeli zgon nastąpi w ciągu 30 dni od zdarzenia 
drogowego, to taka osoba znajdzie się w policyjnych statystykach. Jeżeli zgon nastąpi 
później, to już nie. Pan Komendant powiedział, że w tym miejscu chciałby podkreślić, jak 
ważny jest sprzęt dla policjantów, sprzęt do badania trzeźwości, kontroli prędkości itp. Pan 
Komendant dodał, że chciałby wyposażyć wszystkich dzielnicowych w aplikację DART. 
Każdy dzielnicowy miałby smartfona z aplikacją pozwalającą na zdalny dostęp do baz 
policyjnych, możliwość generowania dokumentów na miejscu itp. Pan Komendant 
powiedział, że będzie prosił Powiat o wsparcie w realizacji tych zamierzeń. 
 Pani Anna Klewiado powiedziała, że ma prośbę do Pana Komendanta. W gminie 
Świątki, w pobliżu miejscowości Gołogóra znajduje się żwirownia. Okoliczni mieszkańcy 
informują o bardzo wysokim tonażu samochodów wywożących kruszywo. Obecnie jest tam 
ograniczenie tonażu do 15 ton. Pani radna powiedziała, że ma prośbę o okresowe 
kontrolowanie przestrzegania tego ograniczenia przez samochody ciężarowe, ponieważ droga, 
po której jeżdżą jest notorycznie dewastowana.  

Pan Piotr Zabuski powiedział, że przyjął zgłoszenie. 
Pan Jarosław Wolak powiedział, że ma prośbę, by uczulić dzielnicowych 

dobromiejskich, by „wyszli do ludzi”, ponieważ na zebraniach ze wspólnotami 
mieszkaniowymi otrzymał sygnały, że dzielnicowi są mało dostępni, nie widać ich. 

Pan Piotr Zabuski powiedział, że ubiegły rok był trudny dla Komisariatu w Dobrym 
Mieście, z różnych powodów, między innymi kadrowych. Zaowocowało to „zniżką formy” 
tej jednostki. W tym roku będzie lepiej, nie będzie już problemów kadrowych. Pan 
Komendant dodał, że system DART, który chcemy wprowadzić będzie również narzędziem 
wymuszającym lepszą pracę dzielnicowych. System analizuje, ile razy w ciągu ostatnich 30 
dni dany dzielnicowy był w swoim rejonie, jaki czas spędzał poza rejonem itd. 

Wobec braku dalszych pytań Pan Jerzy Laskowski podziękował Panu 
Komendantowi za wystąpienie. Następnie poprosił Pana Andrzeja Górzyńskiego, 
Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Olsztynie, o przedstawienie 
sprawozdania z działalności Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Olsztynie.  

Pan Andrzej Górzyński przedstawił sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej 
Państwowej Straży Pożarnej w Olsztynie. 

Pan Jan Żemajtys powiedział, że jest za wspieraniem strażaków, ale ma prośbę o 
informowanie radnych o planowanych odbiorach obiektów. On chciałby zobaczyć, jak coś 
takiego wygląda i funkcjonuje.  

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że jeszcze raz chciałby się odnieść do statystyk. 
Cześć jednostek jest w krajowym systemie ratownictwa drogowego i Pan Komendant 
wspomniał, że jeśli chodzi o ilość zabitych, to statystyki strażackie różnią się od statystyk 
policyjnych. Skąd wynika ta różnica? 

Pan Andrzej Górzyński powiedział, że Policja włącza zabitego do swoich statystyk, 
jeśli zgon nastąpi w ciągu 30 dni od zdarzenia drogowego, natomiast w statystyce strażackiej 
ograniczamy się do miejsca i czasu prowadzenia działań ratowniczych. Jeśli osoba zostanie 
zabrana do szpitala z czynnościami życiowymi, to w statystyce figuruje jako ranna. To co 
dzieje się dalej jest poza kompetencjami Straży Pożarnej. Dodatkowo strażacy nie są obecni 
przy wszystkich zdarzeniach drogowych, np. gdy zgon nastąpił w wyniku potrącenia pieszego 
na przejściu dla pieszych. Stąd powstają te różnice. 

Wobec braku dalszych pytań Pan Tadeusz Plawgo podziękował Panu Komendantowi 
za wystąpienie. 
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Pan Tadeusz Plawgo powiedział, że chciałby usprawiedliwić swoje spóźnienie na 
dzisiejszą sesję faktem, że właśnie dzisiaj po raz pierwszy został szczęśliwym dziadkiem.  

Pan Jerzy Laskowski zarządził 10-minutową przerwę w obradach.  
 
Pkt 3. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 

Po wznowieniu obrad Pan Jerzy Laskowski poprosił o zabranie głosu Panią Starostę. 
Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że od ostatniej sesji Rady Powiatu 

w Olsztynie, odbyło się 7 posiedzeń Zarządu Powiatu w Olsztynie. Efektem prac Zarządu są 
między innymi projekty uchwał, które są ujęte w porządku obrad sesji. 

Ponadto Zarząd zajmował się m.in. następującymi sprawami:  
- trzy kolejne postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na roboty budowlane pn.: 

„Budowa hali sportowej z łącznikiem przy Zespole Szkół w Biskupcu” zakończyły się 
wynikiem negatywnym. Na sfinansowanie tego zamówienia Powiat przeznaczył kwotę 
6.245.000 zł, natomiast oferta z najniższą ceną była wyższa o niemal 1,5 mln zł. Wobec 
powyższego Zarząd Powiatu postanowił zwiększyć środki na realizację zadania o kwotę 
około 1,5 mln zł. Kwota zwiększenia będzie sfinansowana po połowie przez Powiat 
Olsztyński i Gminę Biskupiec. Na dzisiejszej sesji będzie proponowana autopoprawka 
zakładająca dołożenie kolejnych 115.000 zł, również w podziale na Powiat i Gminę. Pan 
Dyrektor Wydziału Budownictwa i Inwestycji jest przygotowany i może temat szczegółowo 
omówić,  

- w związku z ogłoszeniem przez Ministra Sportu i Turystyki Programu rozwoju szkolnej 
infrastruktury sportowej na rok 2017, Zarząd zajmował się kwestią budowy hali sportowej 
przy ZS w Olsztynku. Dofinansowanie w ramach programu może wynieść 33% wydatków 
kwalifikowanych, przy czym nie może być wyższe niż 2,5 mln zł. Koszty wykonania 
inwestycji szacowane są na kwotę 7.740.000 zł. Zarząd uznał, że wobec braku deklaracji 
Samorządu Gminy Olsztynek, co do współfinansowania inwestycji należy przełożyć 
kwestię aplikowania o środki do Ministerstwa Sportu i Turystyki na rok 2018, 

- Zarząd zdecydował o realizacji inwestycji „Likwidacja barier architektonicznych – montaż 
platformy schodowej na szynie krzywoliniowej w Ośrodku szkolno wychowawczym w 
Kruzach” za kwotę 80.738 zł. Skąd pieniądze na ten cel? Ośrodek w Kruzach zwrócił 
120.000 zł dotacji niewykorzystanej w roku 2016, środki te zostaną przeznaczone na ww. 
inwestycję oraz na opracowanie dokumentacji rozbudowy obiektu w Kruzach (40.000 zł), 

- Zarząd Powiatu zdecydował o złożeniu wniosku o dofinansowanie w ramach RPO 2014-
2020 projektu pn. „e-administracja w Powiecie Olsztyńskim”. Projekt zakłada modernizację 
systemu informatycznego a następnie wdrożenie systemu elektronicznego zarządzania 
dokumentacją i udostępnienie e-usług dla mieszkańców Powiatu w celu załatwiania spraw 
urzędowych. Wartość projektu to 2,5 mln zł. Zakładany udział Powiatu to 375.000 zł z 
czego, w roku 2017 - 15.000 zł, w roku 2018 – 313.000 zł i w 2019 – 66.500 zł, 

- ze spraw oświatowych, Pani Beata Sawczuk, Dyrektor Zespołu Szkół w Ameryce złożyła 
rezygnację z zajmowanego stanowiska. Zarząd przyjął rezygnację Pani Sawczuk i 
powierzył pełnienie obowiązków dyrektora Pani Agnieszce Łabanowskiej, nauczycielowi 
Zespołu Szkół w Ameryce. Jednocześnie został ogłoszony konkurs na nowego dyrektora 
szkoły. Powołana została Komisja Konkursowa a rozstrzygnięcie konkursu planowane jest 
na dzień 4 kwietnia 2017 r., wpłynęły 3 oferty, 

- rozstrzygnięty został konkurs na stanowisko dyrektora Powiatowej Poradni Psychologiczno-
Pedagogicznej w Olsztynie. Komisja Konkursowa wybrała Panią Małgorzatę Stolarska, 
której Zarząd powierzył stanowisko Dyrektora na okres 5 lat, 

- Zarząd Powiatu zatwierdził liczbę oddziałów klas pierwszych w szkołach 
ponadgimnazjalnych Powiatu Olsztyńskiego na rok szkolnych 2017/2018. Propozycja 
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przygotowana przez Wydział Oświaty zakłada 11 oddziałów klas pierwszych i 264 uczniów 
we wszystkich szkołach. Wartości dla poszczególnych szkół: 

- ZS w Biskupcu – 4 odziały – 96 uczniów, 
- ZS w Dobrym Mieście z ZSR w Smolajnach – łącznie 4 oddziały – 96 uczniów, 
- ZS w Olsztynku – 3 oddziały – 72 uczniów.  

Zestawienie nie uwzględnia oddziałów liceów ogólnokształcących dla dorosłych oraz 
kursów kwalifikacyjnych, które będą wprowadzane aneksem w terminie późniejszym, 
- Zarząd zatwierdził plan naboru do klas pierwszych Powiatowej Szkoły Muzycznej na rok 

szkolny 2017/2018. Plan zakłada nabór na poziomie 140 uczniów, po 28 uczniów w szkole 
w Dywitach i w każdej z filii. Pani Starosta dodała, że będąc przy temacie szkoły 
muzycznej chciałaby poinformować, że w zakończonych niedawno przesłuchaniach 
makroregionalnych okazało się, że uczniowie naszej szkoły znaleźli się w samej czołówce 
potwierdzając tym samym wysoki poziom nauczania w naszej szkole, 

- uczniowie Zespołu Szkół w Dobrym Mieście „podbijają Europę”. Jedna grupa spędziła 
tydzień w Sztrasburgu, zwiedzając siedzibę Parlamentu Europejskiego w ramach nagrody 
w Ogólnopolskim Konkursie Euroscola 2016. Druga grupa rozpoczęła trzytygodniowy staż 
zawodowy w greckim Tolo, w ramach projektu „Staże zagraniczne szansą na lepsze 
zatrudnienie” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego, 

- Zarząd Powiatu wybrał najciekawsze projekty z zakresu edukacji i promocji zdrowia 
realizowane przez szkoły powiatowe. Beneficjentami zostały: SOS-W w Żardenikach, 
Zespół Szkół w Olsztynku i Zespół Szkół Rolniczych w Smolajnach, na łączną kwotę ponad 
11.000 zł,  

- Zarząd Powiatu spotkał się z Panią Moniką Hausman-Pniewską, Prezeską Fundacji 
„Fundusz Ziemi Olsztyńskiej”. Było to pierwsze spotkanie z Panią Prezes od burzliwego 
tematu utrzymania w budżecie środków na działalność Fundacji. Pani Prezes przedstawiła 
informacje na temat bieżącej działalności Fundacji oraz planowanych działań w przyszłości. 
W trakcie dyskusji członkowie Zarządu zgłaszali propozycje ewentualnych działań, które 
powinna podjąć Fundacja w celu zwiększenia środków na stypendia dla uczniów. Zarząd 
Powiatu przyjął informacje Pani Prezes do wiadomości. Ustalono również, że wkrótce (za 
miesiąc lub dwa) dojdzie do kolejnego spotkania Zarządu z Panią Prezes, 

- Zarząd Powiatu rozstrzygnął Otwarty Konkurs Ofert na realizację zadań publicznych przez 
organizacje pozarządowe w roku 2017. Do podziału była kwota 143.000 zł. Szczegółowy 
wykaz zadań, które otrzymały dofinansowanie będzie dostępny na stronie internetowej 
Powiatu., 

- 22 marca w Starostwie Powiatowym odbyła się konferencja pod nazwą „Rozwój 
przedsiębiorczości w Powiecie Olsztyńskiem”. Organizatorami byli Warmińsko-Mazurska 
Agencja Rozwoju Regionalnego i Urząd Pracy Powiatu Olsztyńskiego. W spotkaniu wzięło 
udział około 50 przedsiębiorców, 

- 17 marca, w trakcie spotkania zorganizowanego przez Polską Organizację Hodowców Bydła 
i Producentów Mleka, został ogłoszony ranking najlepszych hodowców w Powiecie 
Olsztyńskim. Najlepszy wynik uzyskał pan Ryszard Wagner z Mokin. W imieniu Powiatu 
obecna na spotkaniu była Pani Bożena Wojarska, która wręczyła upominki 5 hodowcom z 
najlepszymi wynikami, 

- z myślą o osobach niepełnosprawnych Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie realizuje 
program „Aktywny Samorząd”. Zakończył się pierwszy etap naboru wniosków o wsparcie 
na naukę w szkole wyższej, natomiast od maja będzie można składać wnioski na likwidację 
barier architektonicznych, 

- w ramach Międzynarodowego Dnia Teatru dzieci i młodzież z rodzin zastępczych mieli 
okazję zobaczyć spektakl „Największy skarb” na motywach legend warmińskich. Wzięli też 
udział w warsztatach teatralnych i produkcji lalek, 
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- 3 marca na Olsztyńskim Zamku odbyła się konferencja promująca wydanie „Pieśni polskich 
i węgierskich” Ferdynanda Gregoroviusa. Powiat Olsztyński wsparł finansowo tę 
publikację. W konferencji wzięła udział m.in. nowa Ambasador Republiki Węgierskiej w 
Polsce Orsolya Kovács, 

- 23 marca obchodzony jest Dzień przyjaźni Polsko-Węgierskiej. W tym roku w imieniu 
samorządu powiatu złożone kwiaty pod tablicą-tryptykiem na Placu Bema. Oficjalne 
uroczystości zostały zaplanowane ma maj, kiedy to w Gągławkach odbędzie się otwarcie 
Traktu Kalnassych – rodu węgierskiego będącego właścicielem majątku w Gągławkach, 
wspótworzącego wspólną historię polsko-węgierską na naszych terenach,  

- w okresie miedzy sesjami Powiat wsparł finansowo lub rzeczowo szereg imprez, m.in. XIX 
wentę Dobroczynną Akcji Katolickiej, II Edycję Konkursu Plastycznego o prawach 
człowieka „Mam Prawo do...”, III Ogólnopolski Konkurs Jacka Kaczmarskiego w 
Olsztynku, XV Konkurs Recytatorski im. Krystyny Spikert w Dobrym Mieście, Konkurs 
Plastyczny dla Dzieci i Młodzieży pod nazwą „Zapobiegajmy pożarom”, Świąteczne 
nastroje” – Konkurs Plastyczny dla Dzieci i Młodzieży z niepełnosprawnościami w 
Żardenikach, koncert „Imieniny Marszałka Józefa Piłsudskiego”, Koncert „Warmiński 
Wróbelek”, 

- w lutym ruszyła internetowa telewizja Powiatu Olsztyńskiego. Na koniec każdego miesiąca 
można oglądać kilkuminutowy program pn. „Puls Powiatu Olsztyńskiego”, w którym 
prezentowane są tematy z życia mieszkańców i samego samorządu. Na stronie internetowej 
Powiatu znajdą Państwo aktywne logo programu. Program ten można oglądać również na 
antenie telewizji kablowych MacroSat i DobSat. 

Pan Jerzy Laskowski podziękował Pani Staroście za przedstawienie sprawozdania. 
 
Pkt 3. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił radnych o zadawanie pytań. Poinformował, że 
interpelacje na piśmie mogą być składane w dowolnym momencie, Pan Przewodniczący 
przypomniał, że zgodnie z § 11 ust. 2 Statutu Powiatu Olsztyńskiego interpelacje składa się 
na piśmie w sprawach zasadniczych dla Powiatu. 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że w okresie od ostatniej Sesji Rady Powiatu 
nie wpłynęły żadne interpelacje od radnych Powiatu Olsztyńskiego.  

Następnie Pan Przewodniczący poprosił radnych o zadawanie pytań. 
Pan Janusz Dembiński powiedział, że chciałby odnieść się do kwestii budowy hali 

sportowej w Olsztynku. Pan radny powiedział, że dosłownie 2 miesiące temu Pan Burmistrz 
w jego obecności zapewniał, że w budżecie gminy znajdzie się kwota 1.050.000 zł. Burmistrz 
w jego obecności przekazywał polecenie jednej z pracownic, by sporządził stosowne pismo w 
tej sprawie. Pan radny dodał, że ma pytanie odnośnie Spółki Fotowoltaika Gryźliny. Jaka jest 
kondycja finansowa spółki, zwłaszcza w sytuacji, gdy certyfikaty zielonej energii są w tym 
momencie bardzo nisko wyceniane, około 40 zł za kilowat. Pan radny zapytał, czy działa w 
spółce rada nadzorcza i w jakim składzie, bo słyszał, ze niektóre osoby się wycofały. Pan 
radny zapytał również, czy coś wiadomo o wynikach finansowych szpitali za rok ubiegły, bo 
wiemy, że trochę nam rośnie deficyt budżetowy w obydwu szpitalach. Jak wygląda sytuacja 
finansowa obydwu szpitali? Czy nie będziemy musieli w związku z tym ponosić jakichś 
kosztów? 

Pani Joanna Michalska powiedziała, że nie mogła uczestniczyć w ostatniej sesji 
nadzwyczajnej ze względów zdrowotnych i nie miała możliwości odniesienia się do zmian, 
które na tej sesji zaszły. Chciałaby w związku z tym bardzo serdecznie podziękować radnym 
za to, że w którymś momencie radni powierzyli jej stanowisko Wicestarosty. Chciałaby 
podziękować całemu zespołowi, wszystkim dyrektorom wydziałów w Starostwie i 
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jednostkach zewnętrznych, za możliwość współpracy, za to że mogła się od nich uczyć, za 
cierpliwość i profesjonalizm.  

Pani Elżbieta Samorajczyk powiedziała, że ma prośbę, by sprawozdania z posiedzeń 
Zarządu były przesyłane radnym na skrzynki mailowe. Sesje są dosyć rzadko i informacji, 
które radni otrzymują od Pani Starosty w sprawozdaniu na sesji są już trochę po czasie. Pani 
radna powiedziała, że w sprawozdaniu Pani Starosta przekazała wiele informacji na temat 
imprez, uroczystości i spotkań. Radni nie są o tych imprezach informowani. Pani 
Samorajczyk podkreśliła, że jako radna z Biskupca nie musi jeździć na imprezy w innych 
gminach, ale np. w Zespole Szkół w odbyła się Debata Oxfordzka, w której chciałaby 
uczestniczyć, a nie została na nią zaproszona. Okazuje się, że są zapraszani radni gminni, 
natomiast radna powiatowa niekoniecznie. Dlatego ma ogromną prośbę, by takie informacje 
radnym przekazywać, by Ci nie musieli dowiadywać się od mieszkańców, o tym co się dzieje 
w Powiecie, w szkole powiatowej czy innych instytucjach powiatowych. Pani radna 
powiedział, że ponadto w sprawozdaniu Starosty chciałaby usłyszeć więcej na temat 
inwestycji, bo to sprawy ważne i interesujące mieszkańców. Uroczystości i imprezy są fajne, 
ale przede wszystkim musimy mieszkańcom przekazywać pełną wiedzę na temat inwestycji.  

Pani Krystyna Szter powiedziała, że chciałaby się dołączyć do prośby radnej 
Samorajczyk, i też by chciała być zapraszana na uroczystości kulturalne w Powiecie. Pani 
radna dodała, ze ma pytanie związane z trwającym dzisiaj strajkiem nauczycieli. Czy my 
wiemy, jak to wygląda w naszych szkołach powiatowych? Czy my strajkujemy czy nie? 

Pan Jan Żemajtys powiedział, że ma pytanie odnośnie wyboru Dyrektora 
Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. Ilu było kandydatów? Kim jest osoba 
wybrana na stanowisko Dyrektora, jakie ma wykształcenie, doświadczenie zawodowe? 

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że chciałby nawiązać do głosu radnego 
Dembińskiego odnośnie Fotowoltaiki. W ubiegłym roku było podsumowanie działalności 
Spółki i jej wyników finansowych na sesji. Pan radny powiedział, że dobrze by było, gdyby 
taka prezentacja odbyła się również w tym roku. Pan Piwcewicz zwrócił uwagę, że spotkanie 
z Panem Prezesem Fotowoltaiki zaplanowała również Komisja Gospodarki, dlatego 
należałoby spotkanie Pana Nowosielskiego z Komisją i radnymi na sesji jakoś dograć. Pan 
radny powiedział, że ma jeszcze drugą sprawę. W ubiegłym roku, na jednej z ostatnich sesji, 
Rada Powiatu podjęła uchwałę, w której zdecydowała o dofinansowaniu budowy bloku 
operacyjnego w Szpitalu w Biskupcu na kwotę kilkuset tysięcy złotych. Miało to związek z 
planowanym złożeniem wniosku o dofinansowanie. Pan radny zapytał, na jakim etapie jest 
sprawa tego wniosku i całej inwestycji?  

Pan Jarosław Wolak powiedział, że doszły go pocztą pantoflową słuchy, że trwa 
jakieś sprzątanie pałacu w Smolajnach. Czy to oznacza, ze coś dzieje się w sprawie 
ewentualnego oddania budynku Kurii? Drugie pytanie dotyczy spółki Łęgucki Młyn. Czy 
sprawy sądowe dotyczące tej spółki zostały już zakończone?    

Pani Joanna Michalska powiedziała, że chciałaby zapytać o kwestie sprzedaży 
Łęguckiego Młyna. Jak obecnie wygląda sytuacja, czy inwestor zdecydował się podpisać 
umowę, zapłacił, nie zapłacił, czy nadal zmienia zdanie? 

Pani Anna Klewiado powiedziała, że jej pytanie dotyczy w zasadzie Pana Dyrektora 
Bala. Czy już oszacowano oszczędności pozimowe, i czy ewentualnie Pan Dyrektor 
zastanawiał się na co te oszczędności przeznaczyć. Pani radna powiedziała, ze chciałaby w 
tym miejscu przypomnieć się w sprawie chodników w Garzewie i Gołogórze. Czy Pan 
Dyrektor ma to na uwadze? 

Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że na część pytań odpowie sama, na część 
odpowiedzą właściwi dyrektorzy. Jeśli chodzi o halę sportową w Olsztynku, to Pani Starosta 
powiedziała, że ona również rozmawiała w tej sprawie z Panem Burmistrzem i również 
obiecał, że wyśle stosowne pismo. Było to już dość dawno temu, a pismo nie wpłynęło do 
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dzisiaj. Jeśli chodzi o Fotowoltaikę, to kiedy mamy sesję to wiadomo, zgodnie z 
harmonogramem sesji najbliższe posiedzenie planowane jest na maj. Kiedy Komisja 
Gospodarki zdecyduje się pojechać do Gryźlin, to już jest decyzja Pani Przewodniczącej. 
Zmiany w składzie Rady Nadzorczej nie nastąpiły. Rzeczywiście Panowie Nowosielski i 
Adamczyk w pewnym momencie sygnalizowali, że mogą zrezygnować z członkostwa w 
radzie, ale ostatecznie zostali. W składzie Rady nie ma więc na dzisiaj żadnych zmian. Pani 
Starosta poinformowała, że w najbliższy poniedziałek spotyka się z Panią Wójt Gminy 
Stawiguda i Panem Nowosielskim, wiec przekaże mu oczekiwania państwa radnych na temat 
spotkania z Komisją i prezentacją na sesji Rady Powiatu. Odnosząc się do prośby Pani radnej 
Samorajczyk Pani Starosta Powiedziała, że sprawozdania Starosty nigdy nie były przesyłane 
radnym, natomiast protokoły z posiedzeń były i wrócimy do tej praktyki. Jeśli chodzi imprezy 
i wydarzenia, to oczywiście wszędzie tam, gdzie my jesteśmy gospodarzem imprezy, o 
oczywiście możemy Państwa radnych zapraszać, natomiast jeśli gospodarzem imprezy jest 
inna instytucja, to oczywiście nie jest to nasza rola. Pani Starosta zadeklarowała, że będziemy 
starać się zbierać informacje o tym, gdzie i jakie imprezy się odbywają i przesyłać stosowne 
informacje na skrzynki mailowe radnych. Jeśli chodzi o strajki nauczycieli, szkołę w 
Smolajnach i osobę wybraną na stanowisko Dyrektora Powiatowej Poradni Psychologiczno-
Pedagogicznej, to szczegółowych wyjaśnień udzieli Pan Wicestarosta. Odnosząc się do 
pytania o sprzedaż Łęguckiego Młyna pani Starosta powiedziała, że z tego co pamięta, to nic 
się w tej sprawie nie wydarzyło, ale szczegóły omówi Pani Dyrektor Grzybowska. Na pytanie 
odnośnie sytuacji szpitali odpowie Pani Marta Maciejewska, a na pytania dotyczące dróg Pan 
Dyrektor Bal.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił o zabranie głosu Pana Wicestarostę.  
Pan Andrzej Abako powiedział, że jeśli chodzi o strajk, to jak wszyscy wiemy 

strajkuje ZNP. Miał być to strajk przeciwko reformie, zrobił się z tego strajk trochę płacowy, 
chodzi o zapewnienie bytu nauczycielom do 2022 roku. Z naszych zespołów szkół strajkuje 
tylko jedna szkoła, czyli Zespół Szkół w Olsztynku. Nie jest to strajk, który utrudniałby 
prowadzenie zajęć. Zostały wyznaczone zastępstwa, nauczyciele strajkują do godziny 15. Pan 
Prezes ZNP z Olsztynka wystąpił do Zarządu Powiatu z pismem o wyrażenie zgody na 
zapłacenie nauczycielom za ten strajk, jednak opinie prawne naszych prawników nie 
pozwalają Dyrektorowi tego zrobić ze względu na dyscyplinę finansów publicznych. Opinia 
naszych prawników jest taka, że strajkującym nauczycielom przysługują wszystkie składniki 
wynagrodzenia, poza samym wynagrodzenie. Czyli wszelkiego rodzaju składki są 
odprowadzane. Nasza opinia została przesłana Pani Dyrektor, która musi podjąć decyzję. Jeśli 
chodzi o poradnię, to do konkursu przystąpił tylko jeden kandydat – Pani Małgorzata 
Stolarska. Pani Stolarska z wykształcenia jest psychologiem, nauczycielem dyplomowanym, 
który od 13 lat pracuje w naszej poradni. Komisja, która składała się z przedstawicieli 
Kuratorium, organu prowadzącego, związków zawodowych i grona pedagogicznego, 
przepytała bardzo dokładnie kandydatkę. Pani Stolarska wybrnęła z tego w sposób bardzo 
dobry i zaprezentowała się w sposób, który pozwala mieć nadzieję, że będzie to bardzo dobry 
dyrektor, który zastąpi godnie Panią Hermanowicz. Jeżeli chodzi o Smolajny, to Pan 
Wicestarosta wyjaśnił, że pozwolił sobie pojechać i zobaczyć jak w tej chwili wygląda Pałac. 
W trakcie tej wizyty stwierdził, że na strychu pałacu przez ostatnie 60 lat gromadzono różne 
rzeczy. Ze względu na to, że stan techniczny dachu nie jest dobry, to te rzeczy w jakiejś 
części przeszkadzają w dotarciu do miejsc przecieków i napraw. W związku z powyższym 
zarządził, by Pani Dyrektor dokonała sprzątnięcia tego strychu ze względów 
przeciwpożarowych i każdych innych. To tylko z tego wynika, natomiast jeśli chodzi o dalsze 
funkcjonowanie Pałacu to nic tutaj się nie zmieniło. Umowę mamy do roku 2029. Pani 
Starosta była z Wizytą u Arcybiskupa, a ten wyraził chęć przejęcia całego zespołu. W takie 
sytuacji musielibyśmy wyprowadzić stamtąd bursę, a na razie nie mamy gdzie jej 
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wyprowadzić. Oczywiście rozmowy cały czas trwają, Pan Wicestarosta poinformował, że jest 
umówiony na rozmowę z Głównym Ekonomem Kurii w celu uzgodnienia działań, by 
zapobiec niszczeniu tego budynku. 

Pan Marian Piwcewicz zapytał, jak funkcjonuje w tej chwili gospodarstwo 
pomocnicze w Smolajnach? 

Pan Andrzej Abako wyjaśnił, że funkcjonuje tak jak dotychczas. Jest kierownik, są 
pracownicy. W tej chwili przygotowują się do wiosennego obrządku pola. Młodzież nadal się 
uczy i praktykuje na naszych polach, wiec tutaj nic się nie zmieniło.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił o zabranie głosu Panią Martę Maciejewską, Głównego 
Specjalistę ds. Ochrony Zdrowia w Starostwie Powiatowym. 

Pani Marta Maciejewska powiedziała, że sprawozdania finansowe szpitali 
powiatowych zostaną zatwierdzone dopiero w terminie do końca czerwca tego roku. Na mocy 
przepisów, które weszły w życie w ubiegłym roku, do końca maja oba szpitale są 
zobowiązane do złożenia raportów o sytuacji finansowej, do których ma zostać dołączony 
trzyletni plan działania. W tej chwili opieramy się jedynie na wstępnych informacjach 
dotyczących realizacji planu finansowego. Na podstawie tych dokumentów sytuacja 
finansowa za rok ubiegły nie budzi niepokoju. Natomiast należy zaznaczyć, że rok obecny 
może być trudny. Będzie to rok newralgiczny dla szpitali, ponieważ 23 marca weszła w życie 
zmiana do ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej, wprowadzająca tzw. sieć szpitali. Obie 
nasze placówki w tej sieci się znalazły, natomiast w przypadku Szpitala w Biskupcu, Szpital 
będzie musiał startować z dwoma, niemieszczącymi się w sieci oddziałami w konkursie ofert. 
Podobna sytuacja dotyczy tej przybudówki kardiologicznej przy oddziale wewnętrznym. 
Tutaj również będziemy prawdopodobnie startować do konkursu. Niestety w chwili obecnej 
nie ma aktów wykonawczych, ani nawet ich projektów. Dysponujemy więc bardzo ogólnymi 
informacjami i nie wiemy do końca, jak będzie wyglądał sytuacja finansowa począwszy od 
IV kwartału tego roku. Plany finansowe szpitali na ten rok zostały przygotowane i plan 
finansowy Szpitala w Biskupcu jest niepokojący, bo zakłada dość dużą stratę w wysokości 
1.200.000 zł. Jest to o tyle niepokojące, że wysokość amortyzacji tego szpitala również jest 
określona na około 1.200.000 rocznie. Zgodnie z obowiązującymi przepisami, jeśli wynik 
finansowy będzie gorszy niż wartość amortyzacji, to my jako Powiat jesteśmy zobowiązani tę 
różnicę pokryć. Plany oczywiście mogą jeszcze ulec zmianie, ponieważ nie znamy poziomu 
finansowania na IV kwartał. Odnosząc się do zapytania o wniosek o dofinansowanie 
modernizacji bloku operacyjnego, Pani Maciejewska wyjaśniła, że wniosek został złożony, 
rozstrzygnięcie spodziewane jest na sierpień tego roku. Wniosek został przygotowany na 
maksymalną kwotę, jaką można dostać z tego rozdania, czyli na 5.000.000 zł.  

Pan Jerzy Laskowki poprosił o zabranie głosu panią Katarzynę Grzybowską, 
Dyrektora Wydziału Gospodarki Nieruchomościami. 

Pani Katarzyna Grzybowska powiedziała, że jeśli chodzi o kwestię sprzedaży 
Łęguckiego Młyna, to sprzedaż nie została jeszcze zakończona. Do dnia dzisiejszego nie 
wpłynęła decyzja Ministra odnośnie odwołania nabywcy od decyzji Prezesa Agencji 
Nieruchomości Rolnych. Termin odpowiedzi upływa 2 kwietnia, wiec w najbliższych dniach 
oczekujemy decyzji. W zależności o tego, czy będzie to decyzja wyrażająca zgodę na 
sprzedaż, czy też nie, będą rozstrzygane dalsze losy. Jeśli chodzi o spółkę, to większość spraw 
sądowych została zakończona. Została jeszcze jedna sprawa, Pani M., która była prokurentem 
spółki. To postępowanie było zawieszone, do czasu rozstrzygnięcia sprawy karnej. W tej 
chwili na koniec maja wyznaczona pierwsza rozprawę o wypłatę jej zaległego 
wynagrodzenia. To będzie już ostatnia sprawa sądowa jeśli chodzi o spółkę. 

Pani Joanna Michalska poprosiła o uściślenie informacji, jeśli chodzi o sprzedaż 
Łęguckiego Młyna. Czy nabywcy ośrodka zależało na tym, by tam była ziemia rolna. 

Pani Katarzyna Grzybowska powiedziała, musi stwierdzić, że do końca nie 
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wiadomo o co mu chodzi. Decyzja Agencji, do której zwróciliśmy się o wyrażenie zgody na 
sprzedaż, to była decyzja umarzająca postępowanie. Agencja uznała, że ta nieruchomość w 
całości nie ma charakteru rolnego i dlatego umorzyła postępowanie. Nabywca natomiast 
uznał, że decyzja Agencji nie jest jednoznaczna, że potem, po zawarcia aktu notarialnego 
mogą być jakieś niejasności, że być może w przyszłości pojawią się zarzuty, że grunt rolny 
został nabyty bez zgody. 

Pani Joanna Michalska powiedziała, że jak rozumie, można zakładać, że jeśli 
Minister także się zgodzi, to nabywca wreszcie podpisze umowę.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił o zabranie głosu Pana Grzegorza Wieczorka, 
Dyrektora Wydziału Budownictwa i Inwestycji. 

Pan Grzegorz Wieczorek powiedział, że Pani Marta Maciejewska udzieliła już 
wyczerpujących informacji na temat wniosku złożonego przez Szpital w Biskupcu, on na tę 
chwilę nie ma już więcej do dodania. 

Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że ma propozycję by zadośćuczynić prośbie 
Komisji Budżetowej i poprosić Pana Dyrektora o przedstawienie informacji na temat hali w 
Biskupcu. 

Pan Grzegorz Wieczorek powiedział, że początek budowy hali sportowej w 
Biskupcu sięga roku 2013. Wtedy to był złożony pierwszy raz wniosek o dofinansowanie tej 
hali. Inwestycja znalazła się na liście rezerwowej z przewidywanym dofinansowanie w 
wysokości 1.285.000 zł. Nie składano wniosku do Ministerstwa Sportu i Turystyki. W 2014 
roku został ponownie złożony wniosek do Departamentu Sportu Urzędu Marszałkowskiego. 
Inwestycja została ujęta na liście podstawowej. Niestety w związku z tym, że nie zdążono 
zrobić zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, Powiat musiał się z tej 
inwestycji wycofać. W 2015 ponownie złożono wniosek do Departamentu Sportu, inwestycja 
znalazła się na liście rezerwowej. Całkowity koszt inwestycji na tamten czas wynosił ok. 
5.600.000 zł. W 2016 roku ponownie złożyliśmy wniosek do Urzędu Marszałkowskiego i 
dostaliśmy dofinansowanie w wysokości 1.600.000 zł. Inwestycja została zaakceptowana 
przez Ministerstwo Sportu i Turystyki. Wartość inwestycji w nowym wniosku wyniosła 
6.245.000 zł. Po podpisaniu umowy z Ministerstwem mogliśmy przystąpić do postępowań 
przetargowych. Zostały przeprowadzone trzy postępowania, niestety wszystkie zakończyły 
się niepowodzeniem, bowiem oferty przekraczały środki przeznaczone w budżecie Powiatu 
na ten cel. Obecnie, z powodu wykluczenia wykonawcy, który zaoferował cenę 7.673.000 zł, 
następnym wykonawcą, który podlega wyłonieniu jest oferent z kwotą 7.787.000 zł. 
Ostatecznie w budżecie należy dodatkowo zabezpieczyć w budżecie kwotę 1.577.000 zł, po 
połowie ze środków gminy i Powiatu. 

Pani Jerzy Laskowski poprosił o zabranie głosu Pana Artura Bala, Dyrektora 
Powiatowej Służby Drogowej.  

Pan Artur Bal powiedział, że padło pytanie o oszczędności po zimie, ale tutaj o 
żadnych oszczędnościach nie możemy mówić. Nasze umowy odpisywane są na dany rok 
kalendarzowy, w związku z pieniądze przeznaczone na odśnieżanie muszą funkcjonować w 
budżecie do końca roku, zgodnie z podpisanymi umowami z wykonawcami. Jeśli chodzi o 
ewentualne oszczędności z przetargów inwestycyjnych, to pierwsze szacunkowe wyliczenia 
będzie można przedstawić najwcześniej pod koniec kwietnia lub na początku maja, po 
zakończeniu wszystkich przetargów.  

Pan Wacław Dąbrowski powiedział, że chciałby jeszcze dopytać, bo nadal nie 
uzyskał odpowiedzi na pytanie, które zadał wczoraj na Komisji. Kosztorys inwestorski był 
opracowany 2,5 roku temu. W związku z powyższym powinien być przeszacowany na 6 
miesięcy przed rozpoczęciem procedury przetargowej. Jest duża różnica pomiędzy 
kosztorysem inwestorskim, planem w budżecie a ofertą. Pan radny powiedział, że chciałby się 
dowiedzieć, skąd ta różnica wynika, czy źle było oszacowane, czy zmowa oferentów, czy 



 12

jakieś inne powody? Pan radny podkreślił, że nie jest przeciwko budowie hali, ale chciałby 
wiedzieć skąd to wynikło. 

Pan Jan Żemajtys powiedział, że również ma pytanie dotyczące tego postępowania. 
W autopoprawce pojawia się informacja o oferentach, ale on nie wie, co to za firma Moris-
Polska Sp. z o.o. i nie wie kto to jest Pan Pachucki. Pan radny powiedział, że chciałby się 
dowiedzieć czegoś więcej. Ile było oferentów, skąd są te firmy, czy z Olsztyna, czy z innego 
województwa? 

Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że spróbuje odpowiedzieć na pytania, 
posiłkując się oczywiście wiedzą Pana Dyrektora. Pani Starosta powiedziała, że wie, iż firma, 
która w tej chwili się wycofuje, pomimo że wygrała jest z Warszawy. Firma Pana 
Pachuckiego jest firmą lokalną z Biskupca. Więcej informacji może udzielić Pan Dyrektor 
Wieczorek. Odnosząc się do kwestii szacowania wartości zamówienia, Pani Starosta 
powiedziała, że informacji przedstawionej przez Pana Dyrektora Wieczorka wynika, że na 
przestrzeni tych wszystkich lat przeszacowywanie wartości zamówienia następowało. W 2013 
roku wartość inwestycji opiewała na 4,5 mln zł na podstawowy projekt według wzoru hali w 
Dobrym Mieście. W międzyczasie projekt ewaluował. Za zmiany w projekcie dotyczące 
zwiększenia gabarytów hali koszt poniosła Gmina Biskupiec. W roku 2015 na Zarząd trafiła 
informacja przygotowana jeszcze przez Panią Krystynę Mathoes, która odpowiadała wtedy za 
inwestycje, w której kwota na budowę hali była wyższa, niż ta którą ostatecznie Zarząd 
zatwierdził. Pani Krystyna Mathoes przygotowała na tamten czas informację dla zarządu 
określając wartość robót na ponad 6.000.000 zł, natomiast w ocenie Zarządu pojawiła się 
myśl, że być może kosztorysanci nieco przeszacowali pewne rzeczy. Zarząd biorąc pod 
uwagę fakt, ze do wartości zapisanej w budżecie dostosowywane są potem oferty, uznał ze 
warto się zastanowić na zmniejszeniem kwoty, która trafi potem do publicznej wiadomości. 
Oczywiście nie zmniejszyć tak po prostu, ale po rzetelnym przejrzeniu przez ówczesnego 
Wicestarostę, Pana Jana Żemajtysa. Kwota ta została zmniejszona do sumy 5.416.000 zł. W 
obecnej sytuacji należy stwierdzić, że tamta kwota była bardziej realna. Wszystko było 
robiono w dobrej wierze i woli, i miało na celu uzyskanie pewnych oszczędności dla budżetu. 
Niestety raz takie działania się sprawdzają, innym razem nie. 

Pan Wacław Dąbrowski powiedział, że domyślał się, że tak to właśnie było, ale 
chciał, by Pani Starosta powiedziała to na sesji. Oczywiście, że tak jest, że gdy się tworzy 
budżet, to nieraz się myśli, że pewne rzeczy uda się zrobić taniej.  

Pan Jan Żemajtys powiedziała, że Pani Starosta mówi nieprawdę. Od wyceniania i 
robienia kosztorysów to są projektanci. Przetargi ogłaszane były w czasie, kiedy on już nie 
pełnił funkcji Wicestarosty, więc prosi, by nie opowiadać takich rzeczy. Pan radny powtórzył, 
że z całą stanowczością twierdzi, iż Pani Starostą mówi nieprawdę ewentualnie została 
wprowadzona w błąd przez inne kogoś niekompetentnego. 

Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że na całe szczęście posiedzenia Zarządu są 
nagrywane, dlatego również z cała stanowczością oświadcza, że mówi prawdę.  

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że oczywiście każdy pozostanie przy swojej 
prawdzie, a jeśli ktoś jest wnikliwy, to zawsze może zajrzeć do dokumentów. 

Pan Wojciech Ruciński powiedział, że to co mówiła Pani Starosta nie jest zarzutem 
w stronę Pana Jana Żemajtysa. Tok prowadzenia tej sprawy był zdaniem Zarządu 
Prawidłowy. Zbyt duża kwota przeznaczona w budżecie na budowę tej hali mogłaby 
spowodować, że wykonawcy składaliby również bardzo wysokie oferty. Taki też był 
argument – obniżmy tę kwotę, byśmy nie dawali oferentom narzędzi do windowania ceny. 

Pan Jan Żemajtys zapytał, kiedy był ogłoszony przetarg na budowę hali 
gimnastycznej? 

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że jesteśmy w punkcie: Interpelacje i zapytania, nie 
toczmy więc dysputy. Pan Przewodniczący poprosił o nie przeradzanie tego punktu w 
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niekończące się dyskusje, które stają się sprzeczkami wynikającymi z emocji. 
Pan Jan Żemajtys powiedział, że nie był już członkiem Zarządu, kiedy były 

ogłaszane przetargi na salę gimnastyczną. Dlatego jego propozycja jest taka, i wniosek 
formalny jest taki, by Komisja Rewizyjna przejrzała dokumentację przetargową. Na to 
wszystko są dokumenty, można to sprawdzić.  

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że przysłuchując się całej tej rozmowie nasuwa 
się kilka znaków zapytania. Pan radny powiedział, że w jego opinii Pan Jan Żemajtys działał 
w dobrej wierze. Wątpliwości natomiast budzi sytuacja, w której ktoś wygrał przetarg, potem 
się z niego wycofuje i wchodzi na jego miejsce kolejna osoba. 

Pan Jerzy Laskowski powiedziała, że jeśli chodzi o wniosek Pana radnego 
Żemajtysa, to stan prawny jest taki, że Komisja Rewizyjna działa w oparciu o plan pracy 
przyjęty w formie uchwały Rady Powiatu. Jeżeli wiec chcemy wprowadzić dodatkowy punkt 
do tego planu, to zgodnie z procedurą uchwałodawczą trzeba zgłosić wniosek o zmianę 
uchwały. Jeden radny nie może tego niestety zrobić. Może to zrobić klub lub ¼ ustawowego 
składu Rady. Pan Przewodniczący powiedział, że z tych powodów wniosku Pan radnego 
Żemajtysa w trybie wniosku formalnego przyjąć nie może. 

 
Pkt 5. Informacja o sytuacji na rynku pracy w Powiecie Olsztyńskim. Działania Urzędu 
Pracy Powiatu Olsztyńskiego w 2016 roku 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Krystynę Dudzińską, Dyrektor Urzędu Pracy 
Powiatu Olsztyńskiego, o przedstawienie informacji o sytuacji na rynku pracy w Powiecie 
Olsztyńskim oraz działań Urzędu Pracy Powiatu Olsztyńskiego w 2016 roku. 

Pani Krystyna Dudzińska przedstawiła sprawozdanie z działalności Urzędu Pracy 
Powiatu Olsztyńskiego w roku 2016.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił  o zadawanie pytań Pani Dyrektor.  
 Pan Marek Świątek stwierdził, że ostatnio był na spotkaniu klubu  pracodawców i w 
ich imieniu ma prośbę, chodzi o wsparcie ustawicznego kształcenia w ramach funduszu 
szkoleniowego, tam jest jedynym kryterium barometr zawodów. Pracodawcy twierdzą że jest 
on krzywdzący i czy nie można byłoby wesprzeć innymi kryteriami, np. ofertami 
pracodawców, chodzi tylko o to żeby barometr zawodów nie był jedynym kryterium. 
 Pani Krystyna Dudzińska wyjaśniła, że w momencie kiedy trzy lata temu pojawiała 
się ta forma pomocy nie było priorytetów wyznaczonych przez ministerstwo. W roku 
ubiegłym pojawiły się priorytety i w pierwszym priorytecie jest branża opieka społeczna, w 
drugim priorytecie jest transport, czyli w tej chwili urząd pracy nie ma możliwości 
sfinansowania każdego rodzaju szkolenia jakie chcieliby pracodawcy. Mamy określone 
priorytety i tylko w tym zakresie możemy przyjmować wnioski, ja już nie mogę postąpić 
inaczej bo priorytety ministerstwa dotyczą całej Polski i tylko w nich mogę się poruszać. W 
pierwszym roku były wspierane osoby 45 plus, w kolejnym roku były wielkie szaleństwo bo 
było mnóstwo wniosków. W chwili obecnej brakuje kierowców kategorii D, brakuje 
kierowców kategorii E+C, branża budowlana, gastronomiczna brakuje tutaj ludzi.  

Pan Jarosław Wolak stwierdził, że mieszkańcy Gminy Świątki skarżą się że nie 
mogą swoich spraw załatwiać w filii urzędu w Dobrym Mieście, tylko muszą przyjeżdżać do 
Olsztyna.  

Pani Krystyna Dudzińska wyjaśniła, że filia urzędu w Dobrym Mieście obsługuje 
klientów, którzy są w Dobrym Mieście. Jest jeden urząd i filie są po to żeby ludzie nie musieli 
dojeżdżać do Olsztyna, wszystko zależy gdzie będzie im wygodniej. Są pojedyncze przykłady 
np. z Jezioran, że ludzie wolą przyjechać do Olsztyna niż jechać do filii np. w Biskupcu.  

Pan Marian Piwcewicz zapytał, jakie jest kryterium żeby zarejestrować się na 
bezrobotnego i otrzymać tzw. kuroniówkę czy to jest stopa bezrobocia? Bo kiedyś tak było że 
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w Olsztynie dostawało się przez pół roku świadczenie a w powiecie przez rok. Kolejną 
kwestią jest czy jako bezrobotny dostaje ubezpieczenie i czy ono trwa na cały okres bycia 
bezrobotnym czy po pewnym okresie wygasa i zmusza się bezrobotnego żeby poszedł do 
pracy. Trzecia kwestia dotyczy deficytowych zawodów, bo wydaje się że przyczyną tego jest 
likwidacja zawodówek i ma nadzieję, że obecna reforma oświatowa  naprawi tą sytuację. 

Pani Krystyna Dudzińska wyjaśniła, że każda osoba która nie ma pracy może 
przyjść do urzędu i zarejestrować się jako osoba bezrobotna, wtedy  w ciągu 7 dni od dnia 
rejestracji dana osoba zgłaszana jest do ubezpieczenia zdrowotnego. Jeżeli ta osoba w okresie 
ostatnich 18 miesięcy przepracowała 365 dni to wtedy nabywa prawo do zasiłku, pod 
warunkiem że otrzymywała w czasie pracy minimalne wynagrodzenie. Nie każda osoba 
przychodząca do urzędu ma prawo do zasiłku i tych osób jest około 19%. Ubezpieczenie jest 
wtedy kiedy osoba bezrobotna figuruje w ewidencji. Jeśli z różnych względów 
przedstawiamy danej osobie propozycję pracy i ona odmawia, a my stwierdzamy że miała 
możliwość podjęcia pracy to w tym momencie traci ubezpieczenie zdrowotne ale ma jeszcze 
ubezpieczenie przez 30 dni. Nie ma możliwości że przyjdzie zarejestruje się i mówi że chce 
mieć święty spokój, osoba bezrobotna ma prawa ale ma także obowiązki. Jeżeli nie mamy dla 
osoby bezrobotnej oferty pracy to wtedy zapraszamy na giełdy pracy, spotkania, ale jeśli 
mamy propozycje a bezrobotny odmawia to traci ubezpieczenia. Osoby, które pobierają 
zasiłek maja odprowadzane składki na ubezpieczenie społeczne i to jest okres składkowy 
który liczy się między innymi do uprawnień emerytalnych. Ten okres kiedy było się na 
bezrobociu i miało się prawo do zasiłku  to jest też okres składkowy, który liczy się do  
emerytury. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Spraw 
Społecznych. 

Pan Janusz Radziszewski powiedział, że Komisja Spraw Społecznych zapoznała się 
z przedłożonym sprawozdaniem i nie wniosła uwag.  

Wobec braku dalszych pytań Pan Jerzy Laskowski  podziękował Pani Dyrektor za 
wystąpienie. 
 
Pkt 6. Realizacja budżetu Powiatu na rok 2017. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2017 rok (druk nr 134). 
 Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że propozycje zmian, które zostały 
skierowane na sesje marcową związane są przede wszystkim  z dwoma informacjami bardzo 
ważnymi dla budżetu. Pierwsza informacja, smutna, dotyczy zmniejszenia przez Ministerstwo 
subwencji oświatowej o kwotę  557.184 zł. Zmniejszenie dochodów powoduje konieczność 
znalezienia źródła pokrycia tego zmniejszenia, Zarząd Powiatu proponuje aby tą część 
zmniejszonych dochodów pokryć zmniejszeniem wydatków. Jeśli chodzi o zmniejszenie 
wydatków to dotyczy ono obsługi długu i tutaj proponujemy zmniejszyć nasze wydatki o 
kwotę 288.457 zł, ta propozycja jest możliwa ponieważ w roku 2016 Powiat Olsztyński nie 
zaciągał kredytu tym samym zaplanowane odsetki od kredytu, który nie był zaciągnięty może 
posłużyć nam na pokrycie tej zmniejszonej subwencji oświatowej. Drugą pozycją, która 
zostanie przeznaczona na zmniejszenie to zmniejszenie środków związanych z nadzorem 
oświatowo edukacyjnym i rezerwami, które mieliśmy na ewentualne remonty i wsparcie, 
doposażenie jednostek oświatowych, w wysokości 150.000 zł. Proponujemy takie 
rozwiązanie ponieważ w drugim półroczu może znajdą się jakieś dodatkowe środki które 
będą mogły posłużyć realizacji tych zadań. Trzecia pozycją jest propozycja zmniejszenia 
planu finansowego w pozycji dodatkowe wynagrodzenie roczne. W związku z tym ze 
zobowiązania są już znane i dodatkowe wynagrodzenie roczne zostało w jednostkach 
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wypłacone i z tego tytułu poczyniono w jednostkach oszczędności w wysokości 118.727 zł, 
które właśnie proponujemy przeznaczyć na pokrycie zmniejszonej subwencji. Dokonane 
zmniejszenia nie powodują zmniejszenia planów naszych jednostek na zadania które w 
trakcie roku są realizowane stąd Zarząd uznaje je za racjonalne i nie powodujące zagrożeń co 
do zadań planowanych w dalszej części roku. 

 Druga informacja dotyczy wprowadzenia wolnych środków, dokonaliśmy zamknięcia 
roku 2016 dlatego po rozliczeniach pojawiły się wolne środki w wysokości 4.593.799  zł. 
Środki te mogą stanowić źródło pokrycia nowych wydatków inwestycyjnych lub pokrycia 
kredytu który musimy zaciągnąć w roku 2017. Zarząd proponuje aby tę kwotę podzielić i tak 
kwotę 746.000 zł na zwiększenie środków na wydatki inwestycyjne natomiast pozostałą 
kwotę 3.847.799 zł proponujemy zapisać na zmniejszenie potrzeb kredytowych. Kredyt i tak 
zostanie zaciągnięty ale w mniejszej kwocie niż planowano bo niecałe 3 mln złotych.  

Jeżeli chodzi o planowane wydatki inwestycyjne, które wprowadzona są w ramach 
planowanych inwestycji dotyczą one dwóch przedsięwzięć i tak pierwsze z nich dotyczy hali 
sportowej w Biskupcu. W materiałach wcześniejszych znajduje się informacja o  
konieczności uzupełnienia środków o kwotę 1.462.000 zł, natomiast zostałam państwu 
rozdana autopoprawka do wieloletniej prognozy finansowej, które zwiększa kwotę  
uzupełnienia do kwoty 1.577.000 zł. Ta autopoprawka dotyczy wieloletniej  prognozy 
finansowej dlatego, że uzupełnienie będziemy przerzucać na rok 2018, natomiast w zmianach 
budżetowych, jeśli chodzi o pokrycie, pozostaje nadal kwota 731.000 zł. Jeżeli chodzi o halę 
sportową to ta kwota zwiększenia 1.577.000 zł będzie pokrywana po 50% przez Gminę 
Biskupiec  i Powiat. Jeżeli chodzi o wkład Gminy Biskupiec  wynoszący 788.500 zł to Gmina 
zamierza przekazać te środki w roku  2018.  Powiat Olsztyński sfinansuje kwotę 731.000 zł w 
roku 2017, natomiast kwotę 57.500 zł będzie sfinansowana w roku 2018 stad też potrzeba 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Zwiększenie w tej części zadania inwestycyjnego 
związane jest z zabezpieczeniem środków pod ofertę która jest złożona w czwartym 
postępowaniu na budowę hali. 

Drugie zadanie inwestycje, które wprowadzamy to jest przystąpienie do nowego 
projektu pod nazwą „E-administracja w Powiecie Olsztyńskim”. Projekt jest dedykowany do 
trzech naszych jednostek i będą w nim uczestniczyły Starostwo Powiatowe, Powiatowa 
Służba Drogowa oraz Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Olsztynie. Głównym celem 
tego projektu jest zmodernizowanie obecnego sprzętu informatycznego jak również 
wdrożenie elektronicznego systemu zarządzania dokumentami, co pozwoli naszym 
interesantom na załatwienie sprawy poprzez internet. Łączne nakłady na realizacje tego 
projektu oszacowano na kwotę 2.520.000 zł, z czego wkład powiatu to kwota 395.000 zł 
który będzie poniesiony w latach 2017 – 2019, natomiast środki do pozyskania to kwota 
2.125.000 zł. W roku bieżącym wydatki, które poniesiemy dotyczą studium wykonalności w 
kwocie 15.000 zł. Są to najważniejsze zmiany w samym budżecie, natomiast w pozostałych 
zmianach budżetowych które są wprowadzane i proponowane, są to przede wszystkim 
dochodów zrealizowanych przez nasze jednostki. Proponujemy aby te dochody zostały tym 
jednostkom przekazane. Mamy tutaj wprowadzenie środków, które zostały przekazane przez 
ośrodek w Kruzach w kwocie 120.738 zł, zostały one przekazane przez ośrodek z prośbą aby 
wróciły one do Kruz z przeznaczeniem 80.000 zł na likwidację barier architektonicznych 
poprzez montaż platformy schodowej na szynie krzywoliniowej w budynku, którym 
właścicielem jest Powiat oraz przygotowanie dokumentacji projektowej dotyczącej 
rozbudowy budynku (kwota 40.000 zł).  

Druga pozycja to nieplanowane dochody naszych jednostek budżetowych w 
wysokości 54.837 zł, którą proponuję przeznaczyć na zwiększenie planów finansowych 
jednostek, które wypracowały dochody. W ramach tych dochodów największa pozycje 
stanowią darowizny dla naszych domów dla dziecka łącznie na kwotę 47000 zł, którą domy 
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przeznaczą na doposażenie pokoi, zorganizowanie wypoczynku. Pozostałe drobne dochody 
związane są z jednostką Domu pomocy społecznej w Barczewie – 7.760 zł, które przeznaczy 
tą kwotę na usługi pielęgniarskie  oraz PSD – 77 zł.  

Trzecia znaczącą pozycją są środki unijne pozyskane przez nasze jednostki oświatowe. 
Największa pozycja to kwota 236.393 zł pozyskana przez Zespół Szkół w Olsztynku. Będzie 
to nowy, krótki projekt jednoroczny pn. „Zamek kształci zawodowo”. Projekt będzie 
realizowany od 1 marca do 30 września 2017 roku w Technikum Hotelarsko – 
Gastronomicznym, uczniowie będą uczestniczyć w kursach: językowym, barmana, baristy, 
kelnera oraz szkolenie z zakresu autoprezentacji. W ramach projektu uczniowie również będą 
odbywać płatne staże w obiektach hotelarskich. Pozostała kwota jest wprowadzana w ramach 
nie wykorzystanych dotacji z roku 2016 w Zespole Szkół w Olsztynku i Zespole Szkół w 
Dobrym Mieście.  

Jeżeli chodzi o podsumowanie proponowanych zmian to powodują one zmniejszanie 
naszych dochodów i wydatków o kwotę per saldo 140406 zł, deficyt wzrośnie o 740.000 zł, 
czyli będzie wynosił 3.456.000 zł, nasze planowane kredyty do zaciągnięcia to kwota 
2.935.917 zł.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2017 rok 
i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2017 rok bez poprawek. W głosowaniu wzięło 
udział 22 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 22 radnych, głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty 
jednogłośnie. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2017 rok, w brzmieniu 
przekazanym radnym. W głosowaniu wzięło udział 22 radnych. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 22 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę XXIV/209/2017 zmieniająca uchwałę 
w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2017 rok. 

Załącznik nr 5 
 
Pkt 7. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2017-
2033. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Skarbnik  o przedstawienie projektu uchwały   
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na 
lata 2017 - 2033 (druk nr 135). 
 Pani Lucyna Kozikowska  powiedziała, że zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
są konsekwencją zmian wprowadzonych w budżecie i dotyczą dwóch naszych zadań 
wieloletnich tzn. budowy hali sportowej wraz z łącznikiem  przy Zespole Szkół w Biskupcu i 
tutaj proponuje przyjęcie projektu wraz z autopoprawką dotyczącą zwiększenia kwoty  
uzupełnienia do kwoty 1.577.000 zł. ta kwota zwiększenia 1.577.000 zł będzie pokrywana po 
50% przez Gminę Biskupiec i Powiat. Łączna kwota na to zadanie będzie wynosiła 8.076.242 
zł. Zostaną pokryte przez Powiat Olsztyński w wysokości 4.179.456 zł, z czego w roku 2017 
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– 3.242.825 zł, w roku 2018 – 588.639 zł oraz wydatki poniesione w latach ubiegłych w 
wysokości 347.992 zł. Gmina Biskupiec przekaże nam kwotę 2.297.286 zł, natomiast dotacja 
z budżetu państwa od Ministra Sportu wynosi 1.600.000 zł. Umowy na dofinansowanie tego 
zadania jest już podpisana. Planowany termin zakończenia tego zadania to czerwiec 2018 rok.  
Drugie zadanie inwestycje, które wprowadzamy to jest przystąpienie do nowego projektu pod 
nazwą „E-administracja w Powiecie Olsztyńskim”. Łączne nakłady na realizacje tego 
projektu oszacowano na kwotę 2.520.000 zł, z czego wkład powiatu to kwota 395.000 zł 
który będzie poniesiony w latach 2017 – 2019, natomiast środki do pozyskania to kwota 
2.125.000 zł. W chwili obecnej przygotowywane jest studium wykonalności a realizacja 
nastąpi w latach 2018 – 2019. Jeżeli chodzi o przewidywane skutki finansowe to związane są 
one przede wszystkim ze zmianą wyniku finansowego roku 2017, ze zmniejszeniem naszych 
potrzeb kredytowych, a nowe zadania inwestycyjne które są wprowadzane, są one 
wprowadzane w ramach limitów nowych zadań więc nie powodują zwiększenia w  latach 
następnych. Jeżeli chodzi o budowę bezpieczeństwa finansowego naszego Powiatu to jest ono 
budowane w oparciu o wypracowaną nadwyżkę operacyjna w wysokości 7.500.000 zł. Pani 
Skarbnik poprosiła o przyjęcie projektu uchwały wraz z przekazana i przedstawioną 
autopoprawką.  

  Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały wraz z autopoprawka i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2017 - 2033  bez 
poprawek. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 23 
radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, 
że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na 
lata 2017 – 2033 wraz z autopoprawką, w brzmieniu przekazanym radnym. W głosowaniu 
wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/210/2017 zmieniająca 
uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na 
lata 2017-2033. 

Załącznik nr 6 
 
Pkt 8. Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego. 

 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę  o przedstawienie projektu uchwały   w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom Powiatu Olsztyńskiego na realizację zadań 
publicznych o charakterze ponadgminnym polegających na organizacji i przeprowadzeniu 
imprez mających duże znaczenie dla rozwoju kultury, sportu i promocji Powiatu 
Olsztyńskiego w roku 2017 (druk nr 136). 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że jak co roku Powiat Olsztyński wspiera imprezy 
które odbywają się w gminach, tym razem kwotą 9.000 zł na każdą z imprez. Ten wykaz to są 
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imprezy wiodące wskazane przez Gminę do wsparcia. W tym roku jest po 9.000 zł a w roku 
ubiegłym było po 10.000 zł, a wynikło to z faktu iż promocja imprez w latach ubiegłych na 
terenie gmin była słaba, jak gdyby Powiat był czasem nawet nie wspominany i często 
mieszkańcy nawet nie wiedzieli że my się angażujemy w te imprezy i wspieramy je. 
Postanowiliśmy w związku z powyższym że zawrzemy umowę z regionalną telewizją i 
będziemy mieli 4 wejścia  na początku imprezy, w trakcie) na miejscu tej imprezy. Uważamy 
że tak bardziej rozreklamujemy daną gminę i pokażemy tę imprezę oraz wskażemy że powiat 
Olsztyński bierze udział w realizacji imprezy. Pan Wicestarosta poinformował, ze co prawda 
otrzymaliście Państwo projekt uchwały bez wskazania dat tych imprez ale w najbliższym 
czasie, poniedziałek, wtorek otrzymacie Państwu na skrzynki emailowe terminarz imprez 
żebyście Państwo wiedzieli kiedy imprezy odbędą się w poszczególnych gminach.  Pan 
Wicestarosta poprosił o przyjęcie projektu uchwały w przedstawionym brzmieniu.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Krystyna Szter  powiedziała, że Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Promocji o przyjęcie 
projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom Powiatu Olsztyńskiego 
na realizację zadań publicznych o charakterze ponadgminnym polegających na organizacji i 
przeprowadzeniu imprez mających duże znaczenie dla rozwoju kultury, sportu i promocji 
Powiatu Olsztyńskiego w roku 2017 bez poprawek. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. 
Za przyjęciem wniosku głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 
w  sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom Powiatu Olsztyńskiego na realizację zadań 
publicznych o charakterze ponadgminnym polegających na organizacji i przeprowadzeniu 
imprez mających duże znaczenie dla rozwoju kultury, sportu i promocji Powiatu 
Olsztyńskiego w roku 2017, w brzmieniu przekazanym radnym. W głosowaniu wzięło udział 
23 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 23 radnych, głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/211/2017 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej gminom Powiatu Olsztyńskiego na realizację 
zadań publicznych o charakterze ponadgminnym polegających na organizacji i 
przeprowadzeniu imprez mających duże znaczenie dla rozwoju kultury, sportu i 
promocji Powiatu Olsztyńskiego w roku 2017 

Załącznik nr 7 
 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Starostę  o przedstawienie projektu uchwały  w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko-
Mazurskiego (druk nr 137).  
 Pani Małgorzata Chyziak  powiedziała, że ta uchwała staje regularnie od 2014 roku 
na sesjach Rady Powiatu, jest to kontynuacja projektu w którym Powiat Olsztyński wraz z 
pozostałymi Powiatami ziemskimi naszego województwa w latach 2008 – 2014 brał udział w 
projekcie „Znakowanie turystyczne regionu Warmii i Mazur” dofinansowane ze środków 
RPO Warmii i Maur na lata 2007 – 2013. W ramach tego projektu ustawiono 4 tablice 
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wielkogabarytowe informujące o przebiegu szlaku kopernikowskiego oraz pętli 
grunwaldzkiej. Zostało ustawione 29 tablic wskazujących atrakcje turystyczne znajdujące się 
w Powiecie Olsztyńskim. Lider projektu zwrócił się do partnerów z prośbą o pomoc 
finansowa w organizacji IV Konferencji z cyklu „Kształtowanie oferty  turystycznej”. Pani 
Starosta poprosiła o przyjęcie projektu uchwały w przedstawionym brzmieniu. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego bez poprawek. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 21 radnych, głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został 
przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko-
Mazurskiego, w brzmieniu przekazanym radnym. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 21 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/212/2017 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko-
Mazurskiego 

Załącznik nr 8 
 
Pkt 9. Określenie zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Patureja o przedstawienie projektu uchwały  
zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków z 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2017 (druk nr 138).  
 Pan Arkadiusz Paturej powiedział, że PFRON nas nie zaskoczył w tym roku i kwota 
przeznaczona jest porównywalna z kwotą jaką otrzymaliśmy w roku ubiegłym, więc także 
zadania na które przeznaczymy te środki będą porównywalne. Są jednak dwie ważne zmiany, 
pierwsza dotyczy warsztatów terapii zajęciowej gdzie przybywa nam wolnych miejsc  a są 
one świetną formą rehabilitacji osób niepełnosprawnych do pełnienia ról społecznych. Te 
jednostki wsparcia półstacjonarnego dają świetne rezultaty i te osoby z niepełnosprawnością 
intelektualną znajdują właściwe miejsce w społeczeństwie. W chwili obecnej mamy ponad 
100 miejsc w warsztatach. Inną ciekawa inicjatywą zgłoszona przez stowarzyszenie z 
Biskupca jest zatrudnienia asystenta osoby niepełnosprawnej i dzięki czemu nie trafiałyby 
osoby niepełnosprawne do ośrodków tylko pozwalałaby to funkcjonować im w 
społeczeństwie. Jeśli Wysoka Rada zaaprobuje ten projekt uchwały to zostanie ogłoszony 
konkurs na realizację tego zadania. Dzięki temu 8 osób niepełnosprawnych dostanie wsparcie. 
Pan Paturej  poprosił o przyjęcie projektu uchwały w przedstawionym brzmieniu.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Janusz Radziszewski  powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  
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Pan Marian Piwcewicz zapytał, czy asystenci osoby niepełnosprawnej to będą na 
etacie? 

Pan Arkadiusz Paturej wyjaśnił, że najprawdopodobniej będzie to jedna osoba, która 
będzie pomagała funkcjonować osobie niepełnosprawnej w środowisku, w tym momencie 
powstaje nowy zawód.  

Pan Marian Piwcewicz stwierdził że w tym momencie przejmujemy trochę zadania 
mops-ów.  

Pan Arkadiusz Paturej stwierdził, że bardzo często np. w pieczy zastępczej te 
zadania się pokrywają, więc nie można tutaj nazwać wprost przejęciem zadań.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Spraw Społecznych o przyjęcie projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2017 bez poprawek. W głosowaniu 
wzięło udział 22 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 22 radnych, głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty 
jednogłośnie. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków z 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2017, w brzmieniu 
przekazanym radnym. W głosowaniu wzięło udział 22 radnych. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 22 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/213/2017 zmieniająca 
uchwałę w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków z 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2017 

Załącznik nr 9 
 
Pkt 10. Funkcjonowanie jednostek samorządu Powiatu. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Starostę o przedstawienie projektu uchwały  w  
sprawie nadania Statutu Szpitalowi Powiatowemu im. Jana Mikulicza w Biskupcu (druk nr 
139).  
 Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że w głównej mierze jest to uchwała 
porządkowa, ponieważ po raz kolejny musielibyśmy robić zmianę w statucie szpitala, dlatego 
też podjęliśmy decyzje o uchwaleniu nowego statutu. Zmiana wprowadzana w statucie polega 
na zmianie nazwy komórki organizacyjnej z „pracowni serologii grup krwi” na „pracownia 
immunologii transfuzjologicznej” oraz stosowane dotychczas określenie „przedsiębiorstwo” 
na „zakład leczniczy’ – co dostosowuje brzmienie statutu do znowelizowanej ustawy o 
działalności leczniczej.  Pani Starosta poprosiła o przyjęcie projektu uchwały w 
przedstawionym brzmieniu.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Janusz Radziszewski  powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

 Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Spraw Społecznych o przyjęcie projektu uchwały w  sprawie 
nadania Statutu Szpitalowi Powiatowemu im. Jana Mikulicza w Biskupcu bez poprawek. W 
głosowaniu wzięło udział 22 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 22 radnych, głosów 
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„przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został 
przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 
w  sprawie nadania Statutu Szpitalowi Powiatowemu im. Jana Mikulicza w Biskupcu, w 
brzmieniu przekazanym radnym. W głosowaniu wzięło udział 22 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 22 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/214/2017 w sprawie 
nadania Statutu Szpitalowi Powiatowemu im. Jana Mikulicza w Biskupcu 

 
Załącznik nr 10 

 
Pkt 11. Powołanie rad społecznych szpitali. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Starostę o przedstawienie projektu uchwały  w 
sprawie zmiany składu Rady Społecznej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym 
Mieście (druk nr 140).  
 Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że za chwilę odbędzie się proponowanie 
osoby która będzie wchodziła w skład Rady Społecznej Zespołu Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Dobrym Mieście przez kluby radnych, natomiast zmiany jakie nastąpiły w 
koalicji w związku z tym że obecnie Pani Michalska, która była desygnowana przez Zarząd w 
związku z powyższym Zarząd w obecnym składzie uznał, ze naturalnym będzie jeśli będzie 
posiadał członka w składzie Rady Społecznej spośród osób z obecnej koalicji.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił o zgłaszanie kandydatów przez Kluby Radnych. 
Pan Andrzej Abako zgłosił kandydaturę Pana Jarosława Wolaka. 
Pan Marek Świątek zapytał, czy mówimy tutaj tylko o Radzie Społecznej w Dobrym 

Mieście? 
Pan Jerzy Laskowski potwierdził, że chodzi o kandydatów do Rady Społecznej 

Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście. 
Pan Marian Piwcewicz zapytał, czy jako Powiat delegujemy tylko jedną osobę i kto 

jest w dotychczasowym składzie? 
Pani Małgorzata Chyziak wyjaśniła, że jest to uchwała w sprawie zmian składu 

Rady Społecznej, więc nie wymieniamy całej Rady. Przewodniczącym Rady Społecznej jest 
Pan Wojciech Ruciński i to on przedstawi jej skład. 

Pan Wojciech Ruciński wyjaśnił, że Rada Społeczna w Dobrym Mieście składa się z 
pięciu osób i on jest przewodniczącym, osobą wyznaczoną przez Wojewodę jest Pan Jarosław 
Borowik, są trzy osoby wyznaczone przez Rade Powiatu i jest to Pani Joanna Michalska, Pan 
Jarosław Kowalski i Pan Marek Iluczonek.  
 Pan Marian Piwcewicz zapytał, czy to jest arbitralna decyzja Zarząd czy też Pani 
Michalska rezygnuje? 
 Pan Jerzy Laskowski powiedział, że pani Starosta w swym uzasadnieniu już podała 
przyczyny odwołania. 
 Pan Janusz Dembiński powiedział, że jest mu bardzo przykro że tak się dzieje, przez 
cztery kadencje jest radnym, był w Radzie Społecznej Szpitala w Dobrym Mieście w 
pierwszej i drugiej kadencji, Starostą był Pan Sierzputowski, koalicje się różnie zmieniały i 
nigdy nikomu na myśl nie przyszło żeby odwoływać członka Rady Społecznej.  Pan radny 
przypomniał, że rada społeczna jest tylko organem doradczym a nie decyzyjnym więc uważa 
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że obecne działania są niepotrzebne. Można było zmienić któregoś z członków który nie jest 
radnym, to można byłoby zrozumieć.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Janusz Radziszewski  powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że § 2 dopisuje w projekcie uchwały nazwisko 
osoby zgłoszonej do Rady Społecznej. Następnie Pan Przewodniczący zapytał czy kandydat 
wyraża zgodę. 

Pan Jarosław Wolak wyjaśnił, że w poprzedniej kadencji był członkiem Rady 
Społecznej, jest także mieszkańcem Gminy Dobre Miasto i wyraża zgodę.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Spraw Społecznych o przyjęcie projektu uchwały w  sprawie 
zmiany składu Rady Społecznej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście 
uzupełnionej o nazwisko kandydata bez poprawek. W głosowaniu wzięło udział 24 radnych. 
Za przyjęciem wniosku głosowało 15 radnych, 5 radnych było „przeciw”, 4 radnych 
„wstrzymało się” od głosu. Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 
w  sprawie zmiany składu Rady Społecznej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym 
Mieście uzupełnionej o nazwisko kandydata. W głosowaniu wzięło udział 24 radnych. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 17 radnych, 4 radnych było „przeciw”, 3 radnych „wstrzymało 
się” od głosu. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/215/2017 w sprawie zmiany 
składu Rady Społecznej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym 
Mieście. 

 
Załącznik nr 11 

 
 Pan Wojciech Ruciński podziękował Pani Joannie Michalskiej za dotychczasową 
pracę, taka jest polityka a koalicjant nas o to poprosił. Pan Radny powitał Pana Jarosław 
Wolaka w składzie Rady Społecznej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym 
Mieście.  
 Pan Jarosław Wolak podziękował za wybór i postara się spełnić oczekiwania w nim 
pokładane.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Starostę o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie zmiany składu Rady Społecznej Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w 
Biskupcu (druk nr 141). 
 Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że za chwilę odbędzie się proponowanie osób 
które będą wchodziły w skład Rady Społecznej Szpitala Powiatowego  w Biskupcu przez 
kluby radnych.  Uprawieniem Starosty jest wskazywanie  Przewodniczącego Rady 
Społecznej, wobec tego proponuję Pana Marka Świątka na to stanowisko, Pan Świątek 
dotychczas był przedstawicielem Wojewody. Pan Wojewoda na zwolnione miejsce wskazał 
Pana Wojciecha Soczewicę, natomiast w miejsce Pana Henryka Goździckiego będą za chwile 
szefowie klubów wskazywać kandydatów. Uzasadnienie jest dokładnie takie samo jak przy 
poprzedniej uchwale.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Janusz Radziszewski  powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
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uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  
Pan Mirosław Stegienko wyjaśnił, ze rzeczywiście projekt uchwały nie zawiera 

nazwiska ale na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych Pani Starosta poinformowała 
Komisje o osobach które zostaną zgłoszone do składów Rad Społecznych. Komisja więc 
wiedziała jaki będzie obraz ostateczny uchwały.  

Pani Grażyna Gałęziewska stwierdziła, ze dopiero dzisiaj można wiedzieć jak będzie 
ostatecznie wyglądała uchwała po wskazaniu kandydatów i wyrażeniu przez nich zgody więc 
nie można mówić o ostatecznym kształcie uchwały.  

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że radny Stegienko nie mówił że coś było zaklepane 
tylko o proponowanym kandydacie. Następnie Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie 
kandydatów przez Kluby Radnych. 

Pan Marek Świątek zgłosił kandydaturę Pani Alicji Wąsik. 
Pan Jerzy Laskowski powiedział, że § 2 dopisuje w projekcie uchwały nazwisko 

osoby zgłoszonej do Rady Społecznej. Następnie Pan Przewodniczący zapytał czy kandydat 
wyraża zgodę. 

Pani Alicja Wasik wyraziła zgodę. 
Pani Elżbieta Samorajczyk powiedziała, że oczywiście matematyka jest nieubłagana, 

życie jest życiem ale nie zgadza się z uzasadnieniem wnioskodawcy bo jeżeli ktoś pisze tylko 
po to żeby napisać to lepiej napisać po prostu że nie jesteś w koalicji a nie silić się i po prostu 
urażać bo wnioskodawca tym zapisem w projekcie uraża zarówno koleżankę Michalską jak i 
mnie. Nawet tego nie chce cytować jak można napisać takie oszczerstwa w uzasadnieniu. 

Pan Henryk Goździcki stwierdził, że karać kogoś za to że ktoś odszedł z klubu, że 
zawiesił działalność w tym klubie i nie ważne kto wnioskował, czy to był jeden 
wnioskodawca czy więcej, lepiej było po prostu powiedzieć że sytuacja wygląda w ten sposób 
i albo sam odejdź, bo teraz co były tam kretem, źle by współpracował, macie coś przeciwko 
mojej pracy w Radzie? Lepiej było powiedzieć prawdę a nie owijać w bawełnę że to jakieś 
polityczne sprawy. Na powiecie polityczne sprawy są śmieszne, od samego początku 
powinniśmy działać wspólnie i nie powinno być podziału na po, psl, czy nasz powiat, 
wspólnie działać dla dobra Powiatu. Od początku Nasz Powiat atakował PSL bo zaczęło 
rządzić, a teraz co, połączyliście siły. Teraz posłuchajcie co opinia publiczna o was mówi. 

Pani Elżbieta Samorajczyk stwierdziła, że niezależnie od decyzji Radnych jako 
radna oświadcza że będzie uczestniczyła w posiedzeniach Rady Społecznej Szpitala i prosi 
przyszłego Przewodniczącego Rady Społecznej o informowanie jej o tych posiedzeniach.  

Pan Jan Żemajtys stwierdził, że jest to dla niego szczególnie przykre i mówi to do 
Wojtka Rucińskiego, że polityka polityką ale etyka też się liczy. Mówi to do Pana 
Rucińskiego jako działacza różnych stowarzyszeń. Cała ta sytuacja jest przykra i tego nie 
powinno być.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Spraw Społecznych o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany 
składu Rady Społecznej Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu uzupełnionej 
o nazwiska kandydatów bez poprawek. W głosowaniu wzięło udział 24 radnych. Za 
przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych, 7 radnych było „przeciw”, 3 radnych „wstrzymało 
się” od głosu. Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 
w  sprawie zmiany składu Rady Społecznej Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w 
Biskupcu uzupełnionej o nazwisko kandydatów. W głosowaniu wzięło udział 24 radnych. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 16 radnych, 7 radnych było „przeciw”, 1 radnych „wstrzymał 
się” od głosu. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
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Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/216/2017 w sprawie zmiany 
składu Rady Społecznej Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu 

 
Załącznik nr 12 

 
Pan Jerzy Laskowski  ogłosił 10 minutową przerwę w obradach sesji (godz. 1500). 

 Pan Jerzy Laskowski, o godzinie 1510, wznowił obrady sesji. 
 
 
Pkt 12. Zmiany w składzie Komisji Rady Powiatu 
 

Pan Jerzy Laskowski  wyjaśnił że projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie 
powołania i określenia przedmiotu działania Komisji Gospodarki (druk nr 142) jest wynikiem 
wpłynięcia w dniu 9 lutego br.  rezygnacji Pana Jana Żemajtysa z członkostwa w komisji. W 
związku z powyższym musimy dokonać zmiany tej uchwały. Pan Przewodniczący 
poinformował, że Pani Anna Klewiado wyraziła chęć pracy w  komisji więc proponuje 
dokonać autopoprawki poprzez dopisanie jej w punkcie 12. 

Pani Anna Klewiado wyraziła chęć pracy w Komisji Gospodarki.  
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Zarząd Powiatu o przedstawienie opinii  

Pani Małgorzata Chyziak stwierdziła, że Zarząd Powiatu nie wnosi żadnych 
poprawek i uwag.  

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały  
zmieniającej uchwałę w sprawie powołania i określenia przedmiotu działania Komisji 
Gospodarki wraz z autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 21 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/217/2017 zmieniająca 
uchwałę w sprawie powołania i określenia przedmiotu działania Komisji 
Gospodarki 

 
Załącznik nr 13 

 
Pani Grażyna Gałęziewska podziękowała Panu Janowi Żemajtysowi za 

dotychczasową pracę. 
 

Pan Jerzy Laskowski  wyjaśnił że projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
powołania i określenia przedmiotu działania Komisji Budżetowej (druk nr 143) jest wynikiem 
zgłoszenie przez Klub PSL kandydatów do składu Komisji Budżetowej. Są to cztery nowe 
osoby, które wyraził chęć i zgodę na prace w komisji – mówimy tutaj o Pani Alicji Wąsik, 
Pani Grażynie Grzegorzewskiej, Pani Urszuli Dziąba, Panu Marku Świątek.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Zarząd Powiatu o przedstawienie opinii  
Pani Małgorzata Chyziak stwierdziła, że Zarząd Powiatu nie wnosi żadnych 

poprawek i uwag.  
Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały  

zmieniającej uchwałę w zmieniającej uchwałę w sprawie powołania i określenia przedmiotu 
działania Komisji Budżetowej. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 21 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/218/2017 zmieniającą 
uchwałę w sprawie powołania i określenia przedmiotu działania Komisji 
Budżetowej. 

 
Załącznik nr 14 

 
Pan Jerzy Laskowski poinformował, że w dniu 9 lutego 2017 r. wpłynęła rezygnacja 

Pana Andrzeja Abako z członkostwa w Komisji Rewizyjnej (zgodnie z art. 16 ust. 2 ustawy o 
samorządzie powiatowym w skład komisji rewizyjnej wchodzą radni, w tym przedstawiciele 
wszystkich klubów radnych, z wyjątkiem radnych pełniących funkcje Przewodniczącego 
i Wiceprzewodniczących Rady Powiatu oraz będących członkami Zarządu). Pan 
Przewodniczący poinformował, że zgodnie ze Statutem Powiatu w skład komisji wchodzi 6 
radnych, w związku z powyższym prosi o zgłaszanie kandydatów w miejsce Pana  Abako. 
Pan Przewodniczący szczególnie poprosił klub radnych PO o przedstawienie kandydata bo 
jako jedyny klub nie maja swojego przedstawiciela w Komisji. 

Pan Janusz Dembiński stwierdził, że na spotkaniu Klubu Pani Joanna Michalska 
wyraziła zgodę na kandydowanie. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy wszyscy radni otrzymali projekt uchwały w  wersji 
papierowej jeśli tak to prosi o wpisanie nazwiska Pani Michalskiej.  

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały  
zmieniającej uchwałę w sprawie określenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 21 radnych, głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/219/2017 zmieniająca 
uchwałę w sprawie określenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 

 
Załącznik nr 15 

Pkt 13. Prace komisji Rady Powiatu 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Grażynę Gałęziewską o przedstawienie projektu 
uchwały  w  sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Gospodarki  na rok 2017 (druk nr 
144).  
 Pani Grażyna Gałęziewska odczytała projekt planu pracy Komisji Gospodarki 
stanowiący załącznik do projektu uchwały.   

 Pan Jerzy Laskowski poprosił Zarząd Powiatu o przedstawienie opinii  
Pani Małgorzata Chyziak stwierdziła, że Zarząd Powiatu nie wnosi żadnych 

poprawek i uwag.  
Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Gospodarki  na rok 2017, w brzmieniu 
przekazanym radnym. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 21 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/220/2017 w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Gospodarki na rok 2017. 

Załącznik nr 16 
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Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Krystynę Szter o przedstawienie projektu 

uchwały  w  sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej 
i Promocji na rok 2017 (druk nr 145).  
 Pani Krystyna Szter odczytała projekt planu pracy Komisji stanowiący załącznik do 
projektu uchwały.   

 Pan Jerzy Laskowski poprosił Zarząd Powiatu o przedstawienie opinii  
Pani Małgorzata Chyziak stwierdziła, że Zarząd Powiatu nie wnosi żadnych 

poprawek i uwag.  
Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i 
Promocji na rok 2017, w brzmieniu przekazanym radnym. W głosowaniu wzięło udział 21 
radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 21 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących 
się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/221/2017 w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i 
Promocji na rok 2017. 

Załącznik nr 17 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Jarosława Wolaka o przedstawienie projektu 
uchwały  w  sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetowej na rok 2017.  
 Pan Jarosław Wolak odczytał projekt planu pracy Komisji stanowiący załącznik do 
projektu uchwały.   

 Pan Jerzy Laskowski poprosił Zarząd Powiatu o przedstawienie opinii  
Pani Małgorzata Chyziak stwierdziła, że Zarząd Powiatu nie wnosi żadnych 

poprawek i uwag.  
Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetowej  na rok 2017, w brzmieniu 
przekazanym radnym. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 21 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/222/2017 w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetowej na rok 2017. 

Załącznik nr 18 
 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił przedstawiciela Komisji Spraw Społecznych o 
przedstawienie projektu uchwały  w  sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Spraw 
Społecznych  na rok 2017.  
 Pani Urszula Dziąba odczytała projekt planu pracy Komisji stanowiący załącznik do 
projektu uchwały.   

 Pan Jerzy Laskowski poprosił Zarząd Powiatu o przedstawienie opinii  
Pani Małgorzata Chyziak stwierdziła, że Zarząd Powiatu nie wnosi żadnych 

poprawek i uwag.  
Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Spraw Społecznych na rok 2017, w brzmieniu 
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przekazanym radnym. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 20 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/223/2017 w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Spraw Społecznych na rok 2017. 

Załącznik nr 19 
 
Pkt 14. Zmiany kategorii dróg powiatowych. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Starostę  o przedstawienie projektu uchwały  w 
sprawie pozbawienia dróg na terenie miasta i gminy Olsztynek kategorii drogi powiatowej 
(druk nr 146). 
 Pani Małgorzata Chyziak  powiedziała, że przedstawiony projekt uchwały związany 
jest z trwającą przebudową drogi numer 7. Generalna zasada jest taka że Generalna Dyrekcja 
Dróg Krajowych i Autostrad przekazała część dróg pod zarząd Marszałka województwa, 
następnie Zarząd Dróg Wojewódzkich przekazała część dróg na mienie powiatu i teraz my 
jako Powiat mamy prawo przekazać część swoich dróg na mienie gminy i w tym wypadku 
jest to gmina Olsztynek. Oczywiście muszą być zachowane pewne zasady a więc droga nie 
powinna spełniać definicji drogi powiatowej i jej standardów. Wszystkie odcinki, które 
wymienione są w projekcie uchwały spełniają wszystkie te przesłanki i proponujemy 
pozbawić odcinki dróg wskazanych w załączniku graficznym stanowiącym załącznik do 
projektu uchwały.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Grażyna Gałęziewska powiedziała, że Komisja Gospodarki pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Pan Janusz Dembiński stwierdził, że przekazanie Gminie tych dróg wymaga bardzo 
dokładnego uzasadnienia. Pan radny wyjaśnił, że czytał ostatnio uzasadnienie sądu który 
uchylił uchwalę ponieważ uzasadnienie przekazania tych dróg nie było wystarczająco 
dokładne. Pan Radny zwrócił także uwagę że w uzasadnieniu mówi się o przejeździe 
częściowo przez Gminę Ostróda, a chodziło tutaj raczej o Gminę Grunwald. Takie błędy 
może nam sąd ewentualnie wytknąć jeśli dojdzie do jakichś sporów. 

Pan Artur Bal wyjaśnił, że aby przekazać drogi powiatowej do kategorii dróg 
gminnych mamy tutaj dwie formuły. W tym przypadku korzystamy z formuły gdzie nie 
wnioskujemy o wydanie opinii sąsiednich zarządców ponieważ ustawa jasno mówi że jeśli 
powstaje pewna ilość nowych dróg  krajowych to zarządca dróg krajowych proporcjonalne 
ilości przekazuje do zasobu dróg niższych. Analogiczna sytuacja ma się w przypadku kiedy 
Powiat zwiększa swój zasób może przekazać gminie część dróg. Te odcinki które 
wskazaliśmy one przebiegają przez nie tylko nasz Powiat, ale i sąsiednie Powiaty. Oczywiście 
przekazujemy tylko te odcinki które znajdują się na terenie naszego powiatu. Z tej mapy która 
została państwu dostarczona zresztą to wynika, a my przekazujemy tylko tą część, która 
dotyczy Powiatu Olsztyńskiego. Pan Dyrektor przeprosił za lapsus językowy który się wkradł 
w uzasadnienie projektu uchwały, oczywiście chodzi o Gminę Grunwald.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Gospodarki o przyjęcie projektu uchwały w sprawie pozbawienia 
dróg na terenie miasta i gminy Olsztynek kategorii drogi powiatowej bez poprawek. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 20 radnych, głosów 
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„przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został 
przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 
w sprawie pozbawienia dróg na terenie miasta i gminy Olsztynek kategorii drogi powiatowej, 
w brzmieniu przekazanym radnym. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/224/2017 w sprawie 
pozbawienia dróg na terenie miasta i gminy Olsztynek kategorii drogi 
powiatowej. 

Załącznik nr 20 
 
Pkt 15. Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Starostę  o przedstawienie projektu uchwały  w 
sprawie powierzenia Gminie Biskupiec realizacji zadania pn.: „Budowa chodnika w ciągu 
drogi powiatowej Nr 1487N w miejscowości Biesówko”. 
 Pani Małgorzata Chyziak  powiedziała, że  zadanie które jest opisane jest w 
projekcie uchwały jest wpisane do wykonania w naszym budżecie. W związku z tym że to 
Gmina Biskupiec opracowywała projekt chodnika przy drodze powiatowej Nr 1487N w 
miejscowości Biesówko wyszła propozycja aby to Gmina również zrealizowała to zadanie, 
przy 50% udziale finansowym Powiatu i 50% wkładzie gminy. Docelowo Powiatowa Służba 
Drogowa ma zabezpieczone środki finansowe na to zadanie. Środki zostaną przekazane jako 
dotacja celowa dla Gminy Biskupiec.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Grażyna Gałęziewska powiedziała, że Komisja Gospodarki pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Pan Henryk Goździcki zapytał co z drogą w miejscowości Biesówko, bo tam jest 
takie 100 metrów gdzie jest dziura na dziurze. 

Pan Artur Bal stwierdził, że zostaną tam wykonane remonty cząstkowe, większe 
prace nie są przewidywane na tej drodze.  

Pani Małgorzata Chyziak stwierdziła, że jakie zadania mamy wpisane do budżetu to 
wszyscy wiemy, ale jeśli będzie wola radnych aby z oszczędności, które będziemy znali po 
policzeniu się przez Powiatową Służbę Drogową na przełomie kwietnia i maja, jeśli będzie 
taka wola żeby tam skierować środki na coś większego niż remonty cząstkowe to siadamy, 
rozmawiamy i decydujemy gdzie pieniądze mają trafić.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Gospodarki o przyjęcie projektu uchwały w  sprawie powierzenia 
Gminie Biskupiec realizacji zadania pn.: „Budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej Nr 
1487N w miejscowości Biesówko” bez poprawek. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
Za przyjęciem wniosku głosowało 20 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały  
sprawie powierzenia Gminie Biskupiec realizacji zadania pn.: „Budowa chodnika w ciągu 
drogi powiatowej Nr 1487N w miejscowości Biesówko”, w brzmieniu przekazanym radnym. 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 20 radnych, 
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głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że 
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/225/2017 w sprawie 
powierzenia gminie Biskupiec realizacji zadania pn.: „Budowa chodnika w ciągu 
drogi powiatowej Nr 1487N w miejscowości Biesówko”. 

Załącznik nr 21 
 
 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Starostę  o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie wspólnej realizacji przez Powiat Olsztyński i Gminę Jonkowo zadania pn. „Poprawa 
Ekomobilności miejskiej na terenie gminy Jonkowo”. 
 Pani Małgorzata Chyziak  powiedziała, że projekt tej uchwały był omawiany na 
komisjach ale króciutko przypomni. Przystępujemy w chwili obecnej do realizacji naszych 
ZIT-ów, zgodnie z wytycznymi musi zostać wytypowany lider do realizacji projektu. W 
projekcie wyrażamy zgodę na podpisanie porozumienia i wspólną realizacje projektu razem z 
Gminą Jonkowo, dostosowujemy także nazewnictwo, które zostało ostatecznie określone 
ponieważ w środę zostały już złożone wnioski. Projekt będzie się nazywał „Poprawa 
Ekomobilności miejskiej na terenie gminy Jonkowo” ponieważ korzystamy z priorytetu 4E, 
wiec robimy nie tylko samą nakładkę ale także wszystkie kwestie około drogowe. Środki na 
ten cel PSD posiada, a Gmina Jonkowo ze swojej strony przyjęła projekt uchwały o takim 
kształcie.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej  o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały w sprawie wspólnej 
realizacji przez Powiat Olsztyński i Gminę Jonkowo zadania pn. „Poprawa Ekomobilności 
miejskiej na terenie gminy Jonkowo” bez poprawek. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
Za przyjęciem wniosku głosowało 20 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały  
w sprawie wspólnej realizacji przez Powiat Olsztyński i Gminę Jonkowo zadania pn. 
„Poprawa Ekomobilności miejskiej na terenie gminy Jonkowo”, w brzmieniu przekazanym 
radnym. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 20 
radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, 
że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/226/2017 w sprawie 
wspólnej realizacji przez Powiat Olsztyński i Gminę Jonkowo zadania pn. 
„Poprawa Ekomobilności miejskiej na terenie gminy Jonkowo” 

Załącznik nr 22 
 
 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Starostę  o przedstawienie projektu uchwały w 
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sprawie wspólnej realizacji przez Powiat Olsztyński i Gminę Purda zadania pn. „Poprawa 
Ekomobilności miejskiej na terenie gminy Purda”. 
 Pani Małgorzata Chyziak  powiedziała, że zarówno ten projekt uchwały dotyczący 
gminy Purda jak i kolejny projekt maja takie same uzasadnienie. Po pierwsze dostosowujemy 
nazewnictwo, po drugie wyrażamy zgodę na wspólną realizacje zadania. W omawianej 
uchwale projekt będzie się nazywał „Poprawa Ekomobilności miejskiej na terenie gminy 
Purda” ponieważ korzystamy z priorytetu 4E, wiec robimy nie tylko samą nakładkę ale także 
wszystkie kwestie około drogowe. W kolejnym projekcie uchwały mamy Priorytet 7E stąd 
musi być rozdział. Powiatowa Służba Drogowa posiada środki zabezpieczone na ten cel.   

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej  o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały w sprawie wspólnej 
realizacji przez Powiat Olsztyński i Gminę Purda zadania pn. „Poprawa Ekomobilności 
miejskiej na terenie gminy Purda” bez poprawek. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. Za 
przyjęciem wniosku głosowało 20 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały  
w sprawie wspólnej realizacji przez Powiat Olsztyński i Gminę Purda zadania pn. „Poprawa 
Ekomobilności miejskiej na terenie gminy Purda”, w brzmieniu przekazanym radnym. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 20 radnych, głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/227/2017 w sprawie 
wspólnej realizacji przez Powiat Olsztyński i Gminę Purda zadania pn. 
„Poprawa Ekomobilności miejskiej na terenie gminy Purda” 

Załącznik nr 23 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Starostę  o przedstawienie projektu uchwały w  
sprawie wspólnej realizacji przez Powiat Olsztyński i Gminę Purda zadania pn. „Przebudowa 
drogi od DK16 droga gminna wraz z budową tzw. Obwodnicy Klebarka Małego do drogi 
powiatowej 1464N, następnie skrzyżowania z drogą powiatową 1463N w miejscowości 
Klebark Wielki wraz z jego przebudową. 
 Pani Małgorzata Chyziak  powiedziała, że analogicznie do poprzedniego projektu 
uchwały po pierwsze dostosowujemy nazewnictwo, po drugie wyrażamy zgodę na wspólną 
realizacje zadania. W omawianej korzystamy z priorytetu 7E, wniosek został już złożony, bo 
termin upływał w środę. Powiatowa Służba Drogowa posiada środki zabezpieczone na ten 
cel.   

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały w sprawie wspólnej 
realizacji przez Powiat Olsztyński i Gminę Purda zadania pn. „Przebudowa drogi od DK16 
droga gminna wraz z budową tzw. Obwodnicy Klebarka Małego do drogi powiatowej 1464N, 
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następnie skrzyżowania z drogą powiatową 1463N w miejscowości Klebark Wielki wraz z 
jego przebudową bez poprawek. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. Za przyjęciem 
wniosku głosowało 19 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan 
Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały  
w sprawie wspólnej realizacji przez Powiat Olsztyński i Gminę Purda zadania pn. 
„Przebudowa drogi od DK16 droga gminna wraz z budową tzw. Obwodnicy Klebarka 
Małego do drogi powiatowej 1464N, następnie skrzyżowania z drogą powiatową 1463N 
w miejscowości Klebark Wielki wraz z jego przebudową w brzmieniu przekazanym radnym. 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 20 radnych, 
głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że 
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/228/2017 w sprawie 
wspólnej realizacji przez Powiat Olsztyński i Gminę Purda zadania pn. 
„Przebudowa drogi od DK16 droga gminna wraz z budową tzw. Obwodnicy 
Klebarka Małego do drogi powiatowej 1464N, następnie skrzyżowania z drogą 
powiatową 1463N w miejscowości Klebark Wielki wraz z jego przebudową. 

Załącznik nr 24 
 
 
Pkt 16. Gospodarowanie mieniem Powiatu 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Starostę  o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Gietrzwałd (druk nr 147). 

Pani Małgorzata Chyziak  powiedziała, że jeśli coś będzie wymagało 
uszczegółowienia to poprosi Panią Dyrektor o udzielenie dodatkowych wyjaśnień. To jest 
zakończenie tematu który powstał w wyniku przystąpienia Gminy Gietrzwałd do swojego 
gminne ZIT-u. Ten fragment drogi został już przez Radę Powiatu pozbawiony kategorii drogi 
powiatowej w dniu 27 czerwca 2016 roku, natomiast Rada Gminy Gietrzwałd w dniu 30 
czerwca ubiegłego roku zaliczyła tą drogę do kategorii dróg gminnych. Jest to fragment który 
pozwala Gminie na zrealizowanie tego ZIT-u. Dziś dokonujemy ostatecznej darowizny 
nieruchomości stanowiącej drogę na rzecz Gminy Gietrzwałd.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Grażyna Gałęziewska powiedziała, że Komisja Gospodarki pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Gospodarki o przyjęcie projektu uchwały w  sprawie wyrażenia 
zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Olsztyńskiego 
na rzecz Gminy Gietrzwałd bez poprawek. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. Za 
przyjęciem wniosku głosowało 20 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Gietrzwałd, w brzmieniu przekazanym radnym. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 20 radnych, głosów 
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„przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/229/2017 w sprawie 
wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Gietrzwałd. 

Załącznik nr 25 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Starostę  o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Świątki (druk nr 148). 

Pani Małgorzata Chyziak  powiedziała, że jest to zamiana odcinka drogi powiatowej 
który jest od lat nie użytkowany przez mieszkańców na odcinek którym mieszkańcy 
faktycznie jeżdżą. Po przejęciu od Gminy Świątki faktycznie użytkowanego odcinka, gmina 
przejmie nasz nieużytkowany odcinek i sobie go zagospodaruje na poprawę sąsiedniej działki 
i będzie tam plac zabaw dla dzieci.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Grażyna Gałęziewska powiedziała, że Komisja Gospodarki pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Gospodarki o przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Olsztyńskiego 
na rzecz Gminy Świątki bez poprawek. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. Za 
przyjęciem wniosku głosowało 18 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Świątki, w brzmieniu przekazanym radnym. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 19 radnych, głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/230/2017 w sprawie 
wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Świątki. 

Załącznik nr 26 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Starostę  o przedstawienie projektu uchwały   w 
sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Biskupiec (druk nr 149). 

Pani Małgorzata Chyziak  powiedziała, że najprościej rzecz ujmując jest to fragment 
drogi która jeszcze istnieje tylko i wyłącznie na mapach, faktycznie od lat jest żwirowisko i 
faktycznie lata temu droga powstała w innymi miejscu omijającą tę dziurę. W roku 2015 
nastąpiła faktyczna zamiana z Gminą Biskupiec, a to co mamy dziś wpisane w uchwale na 
prośbę Gminy Biskupiec chcemy przekazać na majątek Gminy, są to drobiazgi niezbędne 
gminie, dzięki czemu będzie można polepszyć warunki dojazdu do drogi stanowiącej dojazd 
do nieruchomości mieszkańców Gminy Biskupiec.  
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Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Grażyna Gałęziewska powiedziała, że Komisja Gospodarki pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Gospodarki o przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Olsztyńskiego 
na rzecz Gminy Biskupiec bez poprawek. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. Za 
przyjęciem wniosku głosowało 19 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Biskupiec, w brzmieniu przekazanym radnym. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 19 radnych, głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/231/2017 w sprawie 
wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Biskupiec. 

Załącznik nr 27 
 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Starostę  o przedstawienie projektu uchwały  w 
sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących własność 
Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Biskupiec (druk nr 150).  

Pani Małgorzata Chyziak  powiedziała, że przedmiotowa uchwała dotyczy części 
działki na której stoi śmietnik. Jedna ze wspólnot mieszkaniowych  która korzysta z tego 
śmietnika zwróciła się swego czasu z prośba aby Powiat odsprzedał ten kawałek, po czym 
okoliczne wspólnoty stwierdziły że istnieje  zagrożenie że w miejscu tego śmietnika pojawi 
się kolejny garaż, a nie ma możliwości żeby w innym miejscu ten śmietnik posadowić, w 
związku z tym rozwiązaniem okazało się wystąpieniem przez Gminę Biskupiec z wnioskiem 
o przekazanie tej nieruchomości na rzecz gminy.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Grażyna Gałęziewska powiedziała, że Komisja Gospodarki pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Gospodarki o przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących własność Powiatu Olsztyńskiego 
na rzecz Gminy Biskupiec bez poprawek. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. Za 
przyjęciem wniosku głosowało 19 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących własność 
Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Biskupiec, w brzmieniu przekazanym radnym. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 19 radnych, głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
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Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/232/2017 w sprawie 
wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących własność 
Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Biskupiec.. 

 
Załącznik nr 28 

 
Pkt 17. Funkcjonowanie szkół na terenie Powiatu Olsztyńskiego 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Wicestarostę  o przedstawienie projektu uchwały  
w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do  nowego ustroju 
szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci 
ponadpodstawowych i specjalnych, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 
2019 r. (druk nr 151).  

Pan Andrzej Abako powiedział, że w związku z nowym prawem oświatowym 
musieliśmy dostosować naszą sieć szkół, a to głównie wynika z tego że wprowadzamy od 1 
września nową szkołę- szkołę branżową a co za tym idzie wygaszamy szkolę zawodową. 
Taka sama sytuacja jest odnośnie szkół gimnazjalnych też je wygaszamy. Projekt uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany przez Kuratora Oświaty.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Krystyna Szter powiedziała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Promocji o przyjęcie 
projektu uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do  
nowego ustroju szkolnym wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci 
ponadpodstawowych i specjalnych, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 
2019 r. bez poprawek. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. Za przyjęciem wniosku 
głosowało 18 radnych, głosów „przeciw” nie było, 1 radny „wstrzymał się” od głosu. Pan 
Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały  
w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do  nowego ustroju 
szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci 
ponadpodstawowych i specjalnych, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 
2019 r., w brzmieniu przekazanym radnym. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 18 radnych, głosów „przeciw” nie było, 1 radny „wstrzymał 
się” od głosu. Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/233/2017 w sprawie 
dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju 
szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci 
ponadpodstawowych i specjalnych, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 
31 sierpnia 2019 r 

 
Załącznik nr 29 

 
Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Wicestarostę  o przedstawienie projektu uchwały  
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zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczania dotacji dla 
publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych na terenie Powiatu Olsztyńskiego 
prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego lub 
osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania 
(druk nr 152).  

Pan Andrzej Abako powiedział, że w styczniu podejmowaliśmy pierwotną uchwalę, 
ona została stworzona  na bazie uchwał przyjmowanych przez lata. Regionalna Izba 
Obrachunkowa bardzo skwapliwie przystąpiła do sprawdzania naszej uchwały i w związku z 
powyższym uchyliła nam część paragrafów. Zarzuciła nam że przepisaliśmy do uchwały 
zapisy znajdujące się już w ustawie oraz że zbyt mocno chcielibyśmy kontrolować nasze 
pieniądze które przekazujemy do szkół niepublicznych, ze nie możemy aż ta mocno 
ingerować i obarczać niepubliczne szkoły dodatkową pracą, w związku z tym 
przygotowaliśmy nową uchwałę Rady Powiatu dostosowującą się do zaleceń Regionalnej 
Izby Obrachunkowej.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Krystyna Szter powiedziała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Promocji o przyjęcie 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczania 
dotacji dla publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych na terenie Powiatu 
Olsztyńskiego prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 
terytorialnego lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i 
wykorzystywania bez poprawek. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. Za przyjęciem 
wniosku głosowało 19 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan 
Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski  zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały  
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczania dotacji dla 
publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych na terenie Powiatu Olsztyńskiego 
prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego lub 
osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania, 
w brzmieniu przekazanym radnym. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pan 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXIV/234/2017 zmieniająca 
uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych na terenie Powiatu 
Olsztyńskiego prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami 
samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania. 

 
Załącznik nr 30 

 
Pkt 18. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że do Rady Powiatu wpłynęły następujące 
pisma: 
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- pismo Pana Pawła Papke, Posła RP informujące o udzieleniu przez Ministra Zdrowia 
odpowiedzi na  interpelację Posła nr 9211 odnośnie  planów wobec Szpitala Powiatowego 
w Biskupcu oraz Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście, 

- pismo Pana Andrzeja Maciejewskiego, Posła RP informujące o udzieleniu przez 
Ministra Zdrowia odpowiedzi na  interpelację Posła odnośnie  planów wobec Szpitala 
Powiatowego w Biskupcu oraz Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście, 
 

Pan Przewodniczący poinformował, że zgodnie z art. 25c ust. 3 ustawy z dnia 5 
czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym radni są obowiązani złożyć oświadczenia 
majątkowe wraz z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym 
(PIT) za rok poprzedni w dwóch egzemplarzach (2 egzemplarze oświadczenia +2 kopie PIT-
u). Oświadczenie powinno zawierać informacje wymienione w art. 25c ustawy o samorządzie 
powiatowym. Oświadczenie powinno zostać złożone do dnia 30 kwietnia, według stanu na 
dzień 31 grudnia roku poprzedniego. Przewodniczący informuje, że druki oświadczeń 
majątkowych zostały przekazane Państwu Radnym droga mailową w dniu 8 marca br.  

Następnie Pan Przewodniczący zaproponował  zmianę terminu sesji z dnia 26 maja br. 
na 25 maja br. ze względu na obchody  organizowane przez  Polskie Stowarzyszenie na Rzecz 
Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną Koło w Biskupcu. Byłoby więc nietaktem gdyby 
nie było przedstawicieli Powiatu na tak ważnych uroczystościach. Pan Przewodniczący 
poprosił aby uwzględnić to w swoich planach, że sesja odbędzie się 25 maja o godz. 10.  
 Pan Jerzy Laskowski poinformował, że wpłynęło też pismo od Burmistrza Dobrego 
Miasta do Starosty Olsztyńskiego, do wiadomości Rady, z podziękowaniami za wsparcie w 
sprawie remontu drogi Międzylesie – Orzechowo, to zawsze miło jak takie pisma wpływają. 
 Następnie Pan Jerzy Laskowski w imieniu wszystkich Radnych poprosił Zarząd 
Powiatu o poprawę wentylacji na sali sesyjnej bo naprawdę jest to potrzebne dla jasnego 
oglądu sprawy. Oczywiście może to się wiązać z dużymi kosztami, ale czasami jak zbierze się 
większa grupa to sala nie spełnia obecnie obowiązujących standardów. 
 Pan Marian Piwcewicz stwierdził, że z terminarza sesji wynika ze kolejna sesja 
będzie w maju a co z sesją absolutoryjną, czy ona jest terminowo w ustawie jakoś ujęta? Bo 
kiedyś było do końca pierwszego kwartału bo trzeba mieć czas na uruchomienie komisji 
rewizyjnej. 

Pan Jerzy Laskowski wyjaśnił, ze termin sesji absolutoryjnej został wyznaczony na 
czerwiec.  
 
Pkt 19. Zamknięcie obrad Sesji.  
 

Pan Jerzy Laskowski  zamknął obrady XXIV sesji Rady Powiatu w Olsztynie w dniu 
31 marca  2017 r.  
 

 
Protokołowali:  
Piotr Ulatowski 
Iwona Zaworska 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych.  
2. Lista obecności gości. 
3. Lista pracowników Starostwa. 
4. Porządek obrad sesji.  
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5. Uchwała Nr XXIV/209/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Powiatu 
Olsztyńskiego na 2017 rok. 

6. Uchwała Nr XXIV/210/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2017-2033. 

7. Uchwała Nr XXIV/211/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom Powiatu 
Olsztyńskiego na realizację zadań publicznych o charakterze ponadgminnym 
polegających na organizacji i przeprowadzeniu imprez mających duże znaczenie dla 
rozwoju kultury, sportu i promocji Powiatu Olsztyńskiego w roku 2017. 

8. Uchwała Nr XXIV/212/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

9. Uchwała Nr XXIV/213/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań i 
przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na rok 2017. 

10. Uchwała Nr XXIV/214/2017 w sprawie nadania Statutu Szpitalowi Powiatowemu im. 
Jana Mikulicza w Biskupcu. 

11. Uchwała Nr XXIV/215/2017 w sprawie zmiany składu Rady Społecznej Zespołu 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście. 

12. Uchwała Nr XXIV/216/2017 w sprawie zmiany składu Rady Społecznej Szpitala 
Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu. 

13. Uchwała Nr XXIV/217/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie powołania i określenia 
przedmiotu działania Komisji Gospodarki. 

14. Uchwała Nr XXIV/218/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie powołania i określenia 
przedmiotu działania Komisji Budżetowej. 

15. Uchwała Nr XXIV/219/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia składu 
osobowego Komisji Rewizyjnej. 

16. Uchwała Nr XXIV/220/2017 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Gospodarki 
na rok 2017. 

17. Uchwała Nr XXIV/221/2017 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Edukacji, 
Kultury, Kultury Fizycznej i Promocji na rok 2017. 

18. Uchwała Nr XXIV/222/2017 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetowej 
na rok 2017. 

19. Uchwała Nr XXIV/223/2017 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Spraw 
Społecznych na rok 2017. 

20. Uchwała Nr XXIV/224/2017 w sprawie pozbawienia dróg na terenie miasta i gminy 
Olsztynek kategorii drogi powiatowej. 

21. Uchwała Nr XXIV/225/2017 w sprawie powierzenia gminie Biskupiec realizacji zadania 
pn.: „Budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej Nr 1487N w miejscowości Biesówko”. 

22. Uchwała Nr XXIV/226/2017 w sprawie wspólnej realizacji przez Powiat Olsztyński i 
Gminę Jonkowo zadania pn. „Poprawa Ekomobilności miejskiej na terenie gminy 
Jonkowo”. 

23. Uchwała Nr XXIV/227/2017 w sprawie wspólnej realizacji przez Powiat Olsztyński i 
Gminę Purda zadania pn. „Poprawa Ekomobilności miejskiej na terenie gminy Purda”. 

24. Uchwała Nr XXIV/228/2017 w sprawie wspólnej realizacji przez Powiat Olsztyński i 
Gminę Purda zadania pn. „Przebudowa drogi od DK16 droga gminna wraz z budową tzw. 
Obwodnicy Klebarka Małego do drogi powiatowej 1464N, następnie skrzyżowania z 
drogą powiatową 1463N w miejscowości Klebark Wielki wraz z jego przebudową. 

25. Uchwała Nr XXIV/229/2017 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Gietrzwałd. 

26. Uchwała Nr XXIV/230/2017 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Świątki. 
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27. Uchwała Nr XXIV/231/2017 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Biskupiec. 

28. Uchwała Nr XXIV/232/2017 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 
nieruchomości stanowiących własność Powiatu Olsztyńskiego na rzecz Gminy Biskupiec. 

29. Uchwała Nr XXIV/233/2017 w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i 
specjalnych do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe 
oraz ustalenia sieci ponadpodstawowych i specjalnych, na okres od dnia 1 września 2017 
r. do dnia 31 sierpnia 2019 r.  

30. Uchwała Nr XXIV/234/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych na terenie 
Powiatu Olsztyńskiego prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami 
samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 
ich pobrania i wykorzystywania. 

 


